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Vi minner om 

MIMI- prisen

som avdelingene kan søke om. 

Pokalen har påskriften “oppdretter med 
omsorg for klubb og fellesskap” og 
deles ut av hovedstyret etter innstilling 
fra avdelingene, til oppdretter som har 
gjort en innsats i sin avdeling for å bringe 
sine valpekjøpere inn i et aktivt medlem-
skap i klubben. 

Prisen overrekes avdelingen på 
representantskapsmøtet for videreformi-
dling til vinnerne. 

Klubbens adresse er:
Norsk Schäferhund Klub
c/o Arne Kristianstuen

Åsheimvn. 4
1461 Lørenskog

Utgivelsesplan
Schäferhunden 

2021:

april
juni

oktober
desember 

Annonsepriser:

1/1 2.000,-   helår  8.000,-   
1/2 1.000,-   helår  4.000,-   
1/4    700,-   helår  2.800,-

Tillegg for nettpubilsering for avdelinger + 500,-
Kun nettpublisering for avdelinger 1.000,-
           
Helårsannonse + web banner kommersielle annonser
1/1 side + weblink  13.000,-
1/2 side + weblink   8.000,- 

Kun weblink    5.000,-

Tillegg for bakside på tidsskriftet (kun for helårsannonsører) + 5.000,-
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Klubbens adresse er:
Norsk Schäferhund Klub
c/o Arne Kristianstuen

Åsheimvn. 4
1461 Lørenskog
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Leder Julen 2020
 
Året 2020 har i aller høyeste grad 
vært et år som går over i historie-
bøkene med et negativt fortegn 
for oss alle. Det er under slike 
omstendigheter vi virkelig merker 
savnet etter de aktiviteter som 
gir oss energi, og som de fleste 
av oss har tatt som en selvfølge-
lighet. Hovedstyret ønsker og 
takke alle de avdelingene som har 
holdt motet oppe, og tross for at 
vi er rammet av en pandemi har 
klart og gjennomføre noe av de 
planlagte aktivitetene med bravur. 
Dette til stor glede og et lyspunkt 
i en ellers litt utfordrende hver-
dag. Det er i disse tider vi virkelig 
merker hvor mye våre hunder, 
klubb og medlemmer betyr for 
hver enkelt av oss. En stor takk til 
alle arrangører og deltagere for at 
dere har overholt alle anbefalin-
ger fra FHI og NKK.

Men vi går heldigvis lysere tider i møte dere. Den Nasjonale dugnaden vi arbeider 
oss igjennom sammen ser ut til å bære positive frukter. En vaksine er også på trap-
pene rett etter julen. Dette gir oss gode forhåpninger om at sesongen 2021 blir 
langt mer positiv enn det året vi nå legger bak oss. Terminlisten er full av arrange-
ment og sulten etter og komme i gang med hundeaktivitet er definitivt økende for 
oss alle. Vi i hovedstyret er selvsagt optimistiske og planlegger som om vi kan få 
gjennomført all aktivitet som «normalt» i året som kommer.

Så på vegne av alle i hovedstyret så ønsker jeg dere alle ei riktig god jul og et godt 
nytt år. Ta godt vare på hverandre så møtes vi på et eller annet arrangement i løpet 
av året som kommer.

Mvh
Geir Flønes



B R E E D  H E A L T H  N U T R I T I O N

 www.royalcanin.no

Schäferhunden din er unik, og vi i ROYAL CANIN® mener den fortjener et
skreddersydd kosthold tilpasset rasens helt unike egenskaper.

En fôrkule er ikke bare en fôrkule. En unik kombinasjon av form, tekstur 
og størrelse gjør fôrkulen perfekt tilpasset schäferhundens behov.
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            bare hund

Mye mer enn
      bare fôrkuler     

      Skreddersydd ernæring til rasehunder     
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ELEKTRONISK BLAD - ELLER IKKE.......

 “Vi har tidligere foretatt en undersøkelse om hvem som ønsker å få tilsendt bladet i posten og hvem som er fornøyd med å 
KUN lese det på web. På bakgrunn av undersøkelsen ønsker vi å gi medlemmene denne muligheten.

Mange var positive til den digitale løsningen med at bladet ligger på hjemmesiden, og at klubben også sparer trykkeriutgifter 
og porto.

- Bladet VIL bli sendt ut som vanlig til dem som ønsker dette.

- Bladet vil fortsatt legges på hjemmesiden vår.

- Det er KUN de som IKKE vil ha bladet i posten som skal fylle ut skjema som er på hjemmesiden vår www.nschk.no.

Om dere er flere i husstanden og ønsker bare ett blad, så må dette skjemaet fylles ut flere ganger.
Husk at medlemslisten blir “vasket” manuelt og feil kan skje også i framtiden. 
NKK har lagt IT utvikling på is, så vi må være tålmodige. “

HS
v/John-Harald Nymoen

REDAKTØREN

Først å fremst vil jeg takke vår eminente sekretær for initiativet om å sende ut til alle medlemmer at vi ønsker bidrag til bladet. 
Responsen har vært SUPER !!!!!!

Tusen, tusen takk for alle bidrag, store som små. Noen er med i dette blad, og noen er spart til Blad nr. 1 2021. 
Dere som avventet litt, eller fortsatt vurderer om dere vil sende inn eller ikke. KOM MED DET!! Alt mottas med stor takk. 

Dette helt uvanlige år står nå for sitt slutt. Personlig har 2020 vært helt forferdelig etter at jeg mistet min kjære søster i begyn-
nelsen av året. Vi må bare håpe og tru, at 2021 blir et lysere og bedre år, på alle vis. 

Julen er for meg en tid for å være sammen, og ta være på hverandre, nære og kjente. Håper alle prioriterer det. Husk også at vi 
også står infor nyttårs-firende, noe som ikke alle firbeinte setter like stor pris på. Tenk på det !

Benytter sjansen å ønske alle en skikkelig koselig jul og et strålende bedre 2021.

Annett Bäck 
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Hei alle Schäfer folk
Det har vært et rart år for oss i HBU. 

Mye avlysninger av prøver og tester,men mye av dette har blitt flyttet. Alle avdelinger har stilt 
opp for å få arrangert prøver og tester i en vanskelig tid med Korona.

Håper vi får et litt bedre år i 2021 og at vi kan arrangere prøver og tester etter det som har 
blitt søk om.

HBU ØNSKER DERE ALLE EN FIN JUL OG ET GODT NYTT ÅR

HBU
Zarif Hamzic
Kari Strande
Rolf Arne Syversen 
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HD/AD-statistikk
Schäferhund normalhår 
Under 65%
Mellom 70-65% HD AD

Navn
Ant. 

Avkom
Antall 
Kull Fri Svak Midd Sterk  Fri Svak Midd Sterk

abiagas octavio 41 8 44,40 % 44,40 % 11,10 % 0,00 % 57,10 % 28,60 % 14,30 % 0,00 %
aldo vom grafenbrunn 69 11 41,90 % 38,70 % 19,40 % 0,00 % 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
baggio von juvenisty 49 9 48,30 % 44,80 % 6,90 % 0,00 % 60,70 % 25,00 % 7,10 % 7,10 %
caspar vom pendler 47 9 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
duncan vom messina 43 7 56,50 % 26,10 % 13,00 % 4,30 % 81,00 % 4,80 % 0,00 % 14,30 %
etoo aus wattenscheid 33 8 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 86,70 % 0,00 % 6,70 % 6,70 %
falkøen's vasko 160 36 66,00 % 32,10 % 1,90 % 0,00 % 94,40 % 1,90 % 0,00 % 3,70 %
fred vom rumbachtal 50 11 90,50 % 9,50 % 0,00 % 0,00 % 90,50 % 4,80 % 4,80 % 0,00 %
fynn vom suentelstein 67 12 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
groovy di casa massarelli 44 9 90,90 % 9,10 % 0,00 % 0,00 % 91,70 % 0,00 % 0,00 % 8,30 %
hylteland's akiro 30 5 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
idol vom agilolfinger 46 8 42,90 % 35,70 % 14,30 % 7,10 % 61,50 % 3,80 % 7,70 % 0,00 %
kaspar von tronje 31 7 37,50 % 37,50 % 18,80 % 6,20 % 93,30 % 6,70 % 0,00 % 0,00 %
laban vom emkendorfer park 62 12 72,70 % 22,70 % 0,00 % 4,50 % 95,20 % 4,80 % 0,00 % 0,00 %
odylon vom fichtenschlag 32 6 80,00 % 20,00 % 0,00 % 0,00 % 50,00 % 25,00 % 0,00 % 25,00 %
omen vom radhaus 39 5 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
ove av quantos 87 18 62,10 % 31,00 % 6,90 % 0,00 % 89,70 % 6,90 % 0,00 % 3,40 %
pacco vom langenbungert 33 3 55,60 % 44,40 % 0,00 % 0,00 % 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
percy vom team radsieksbeeke 37 7 76,50 % 11,80 % 11,80 % 0,00 % 94,10 % 0,00 % 0,00 % 5,90 %
quintus eqidius 55 15 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 % 82,10 % 15,40 % 2,60 % 0,00 %
quyndios vom suentelstein 224 39 60,90 % 36,20 % 2,90 % 0,00 % 85,70 % 4,30 % 2,90 % 7,10 %
remo vom fichtenschlag 84 12 79,20 % 20,80 % 0,00 % 0,00 % 90,20 % 5,90 % 3,90 % 0,00 %
renzo vom holtkämper see 33 6 81,80 % 18,20 % 0,00 % 0,00 % 66,70 % 33,30 % 0,00 % 0,00 %
rustøl's goliath 136 27 63,50 % 31,70 % 3,20 % 1,60 % 89,80 % 3,40 % 1,70 % 5,10 %
team cayira hercules 72 11 93,80 % 6,20 % 0,00 % 0,00 % 93,30 % 0,00 % 0,00 % 6,70 %
team marlboro uno 33 8 75,00 % 25,00 % 0,00 % 0,00 % 100,00 % 0,00 % 0,00 % 0,00 %
vegas van noort 30 5 36,40 % 18,20 % 27,30 % 18,20 %  91,70 % 0,00 % 8,30 % 0,00 %
vilhelm av quantos 58 9 47,10 % 47,10 % 5,90 % 0,00 % 61,10 % 11,10 % 5,60 % 22,20 %
willas vom suentelstein 91 18 50,00 % 38,50 % 11,50 % 0,00 % 80,00 % 8,00 % 0,00 % 12,00 %
xambo vom suentelstein 64 11 71,90 % 25,00 % 3,10 % 0,00 % 90,30 % 6,50 % 0,00 % 3,20 %
zerxis vom osterberger-land 36 9 75,00 % 12,50 % 6,20 % 6,20 % 70,60 % 17,60 % 11,80 % 0,00 %

DIVERSE STATISTIKKER
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Registrerte norskfødte kull.          
          
Norskfødte valper (tot. reg)          

År Ant. kull Tisper Hanner Total

2017 149 381 431 812

2018 134 388 390 778

2019 145 396 391 787

2020 (jan-nov.) 123 325 372 697
      
   

Normalhår Langhår

År Ant. 
kull

Tisper Hanner Total År Ant. 
kull

Tisper Hanner Total

2017 108 281 342 623 2017 5 14 22 36

2018 89 255 240 495 2018 6 19 17 36

2019 108 284 303 587 2019 3 7 9 16

2020 (jan-nov.)  83 220 274 494 2020 (jan-nov.) 14 26 46 72

Normalhår Langhår

År Ant. 
kull

Tisper Hanner Total År Ant. 
kull

Tisper Hanner Total

2017 29 65 62 127 2017 7 21 25 46

2018 33 96 116 212 2018 6 18 17 35

2019 26 77 54 131 2019 8 28 25 53

2020 (jan-nov.) 20 60 59 119 2020 (jan-nov.) 6 19 20 39
          

Mest brukte hannhunder, NSchK,  2015 - 2019         
     
Hannhund normalhår Antall kull Tispe Hann Tot valper % av ant. Snitt pr kull   
     
Quyndios vom Suentelstein 35 103 104 207  7,73%  5,7 
Falkøen’s Vasko   25 54 65 119  4,44%  4,8  
Rustøls Goliath   21 54 68 122  4,55,%  5,8  
Willas vom Suentelstein  14 33 39 72  2,69%  5,0  
Conbhairean Uno  14 38 32 70  2,61%  4,7  
Aldo Vom Grafenbrunn  10 32 36 68  2,54%  6,8  
Team Cayira Hercules  9 27 39 66  2,46%  7,3  
Rallarbo’s Timon   9 11 22 33  1,23%  3,3  
Chicco vom Hammelsbacher Hof 8 22 26 48  1,79%  6,0  
Laban vom Emkendorfer Park 8 25 23 48  1,79%  5,6  
Milo av Røstadgården  8 16 24 40  1,49%  5,4  
Rustøl’s Cowboy   8 16 20 36  1,34%  4,4  
Xambo vom Suentelstein  7 25 33 58  2,16%  7,1  
Baggio von Juvenisty  7 18 27 45  1,68%  5,7  
Cito Vom Streithahn  7 22 20 42  1,57%  6,0  
Groovy Di Casa Massarelli  7 20 16 36  1,34%  5,1  
Duncan vom Messina  6 18 23 41  1,53%  7,2  
Yogi vom Funken Spiel  6 16 18 34  1,27%  5,7  
Owinn’s Wutz   6 14 13 27  1,01%  3,8 
Calippo Sultan   6 14 11 25  0,93%  4,4  
              
Hannhund langhår Antall kull Tispe Hann Tot valper % av ant. Snitt pr kull   
     
Marshall av Røstadgården  4 6 15 21  12,57%  5,3  
Jaro av Trinento   4 4 3 7  4,19%  1,8  
Zitan vom Repitition  3 5 10 15  8,98%  5,0    
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AD-statistikk  2015- 2020
Schäferhund normalhår (Bare norskoppdrettede hunder)

År Ant. røntget 0 1 2 3 02 13 24 35
2015 333 286 27 10 10 85,9 % 8,1 % 3,0 % 3,0 %
2016 300 247 26 11 16 82,3 % 8,7 % 3,7 % 5,3 %
2017 306 258 27 7 14 84,3 % 8,8 % 2,3 % 4,6 %
2018 242 212 13 4 13 87,6 % 5,4 % 1,7 % 5,4 %
2019 336 290 21 5 20 86,3 % 6,3 % 1,5 % 6,0 %

2020 (t.o.m. nov) 285 251 12 9 13 88,1 % 4,2 % 3,2 % 4,6 %

Schäferhund langhår (Bare norskoppdrettede hunder)
År Ant. røntget 0 1 2 3 02 13 24 35

2015 22 21 0 1 0 95,5 % 0,0 % 4,5 % 0,0 %
2016 41 36 3 2 0 87,8 % 7,3 % 4,9 % 0,0 %
2017 44 33 4 1 6 75,0 % 9,1 % 2,3 % 13,6 %
2018 58 43 8 3 4 74,1 % 13,8 % 5,2 % 6,9 %
2019 43 35 3 3 2 81,4 % 7,0 % 7,0 % 4,7 %

2020 (t.o.m. nov) 46 38 4 0 4 82,6 % 8,7 % 0,0 % 8,7 %

Schäferhund (Import)
År Ant. røntget 0 1 2 3 02 13 24 35

2015 50 40 5 3 2 80,0 % 10,0 % 6,0 % 4,0 %
2016 81 63 9 4 5 77,8 % 11,1 % 4,9 % 6,2 %
2017 64 46 9 5 4 71,9 % 14,1 % 7,8 % 6,3 %
2018 58 49 4 4 1 84,5 % 6,9 % 6,9 % 1,7 %
2019 78 70 3 3 2 89,7 % 3,8 % 3,8 % 2,6 %

2020 (t.o.m. nov) 54 49 3 2 0 90,7 % 5,6 % 3,7 % 0,0 %



 
Norsk Schäferhund Klub 100 år i 2022 

7. mars 1922 samlet 7 herrer seg til møte i Martin`s Cafe i Oslo. De hadde til 
hensikt å få etablere Norsk Schäferhund Klub. Møtet valgte et midlertidig styre 
og sendte søknad til NKK om opptagelse som samarbeidende klubb.  

24. mars 1922 godkjente NKK,  Norsk Schäferhund Klub som samarbeidende 
klubb. Generalforsamlingen den 8. mai etablerte et styre, besluttet å opprette 
avlsråd, kåring- og kontrollnemd, og igangsatte arbeidet med å utforme en klubb 
med egen stamtavle, tidsskrift og avlskriterier. 
 

På HS møte, nesten 100 år etter, nå i høst fikk jeg tildelt oppgaven med å lede en 
jubileumskomite som da skal jobbe for en markering av dette jubileumet. Jo mere 
jeg tenker på denne markeringen, jo mere går det opp for meg hvor stort dette er 
…... 100 år er stort!  

100 år er lang tid, og tenk på alle den historien som ligger i disse 100 årene. 
Tenke på de store endringene som standarden på vår kjære Schäferhund har vært 
igjennom i denne tiden, tenk på alle oppturer og nedturer våre medlemmer har 
opplevd, tenk på alle tillitsvalgte som har lagt ned en kjempejobb og brukt 
tusenvis av timer for å bygge opp klubben, 100 år er lang tid. 

Det er klart dette skal markeres og feires med «pump og prakt», men dette krever 
en del forberedelser. Vi har begynt å sette sammen en komite som om ikke lenge 
skal begynne å jobbe med dette jubileumet, og vi kommer nok til å kontakte noen 
til. Håper da et JA sitter like løst som hos de første vi spurte og at ideer om 
markering av alle slag er mange. 

Har du forslag til saker/oppgaver som komiteen bør jobbe med så sende dette til 
hsnestleder@nschk.no, komiteen er åpne for alle typer forslag, og tar dette imot 
med stor takk. Kanskje vi bør ha en mer fancy 100 års logo enn den jeg lagde på 
toppen her, send forslag.   

 

Jubileumskomiteleder 

Rune Gundersen 
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 Hei alle sammen! 

Dette blir siste innlegg fra meg i 2020 og vil starte med og 
ønske alle våre medlemmer en god jul og et godt nyttår.  

2020 har på alle vis våre et utfordrende år for oss alle 
sammen og vi ser tilbake på et år hvor vi startet med lock 
down og avlysninger over hele linja, alt fra kåringer til 
utstillinger ble avlyst eller utsatt. Vi forsøkte i det lengste 
og få til et Norsk Vinner men da Corona situasjonen igjen 
begynte å utvikle seg i feil rettning i August 2020, måtte vi 
«bite i det sure eplet» og avlyse. I skrivende stund er fort-
satt situasjonen rundt Corona ikke positiv og vi opplever 
strengere og strengere rettningslinjer fra myndighetene, 
vi håper selvsagt att dette ikke igjen vil føre til full stopp 
på arrangemang etc når vi entrer 2021.  

Jeg ønsker og forklare litt hvordan vi har håndtert 
corona situasjonen i 2020: 

I slutten av februar nå landet gikk i lock down ønsket HS 
og hindre att all aktivitet stoppet opp i vår klubb, det ble 
derfor besluttet att i en periode skulle det være mulig og 
få dispansajon fra avls regelverk.
Dispansasjonene som ble gitt var for kun 1-2mnd om 
gangen og gikk utelukkende på deler av regelverket som 
er tekniske, dvs at en kan gjennomføre disse i etterkant 
når ting hadde normalisert seg, vi ser nå att de fleste som 
fikk dispansajon også har gjennomført disse når det var 
mulig.  
I August 2020 ble det besluttet att det kun ble gitt dispan-
sjon fra rekkefølgen i regelverk, men att hunden formelt 
ikke var godkjent for avl før alle punkter var gjennomført, 
Eks: 
Hunden har HD/AD resultat og utstillings resultat men 
mangler mental test, denne hunden kunne da med 
dispansajon delta på avlsgodkjenning med forbehold att 
K-test e.l ble gjennomført i etterkant.  
Hunden ville ikke være godkjent for avl før alt var gjen-
nomført.  

Jeg ønsker også som avlsansvarlig og redgjøre litt for vår 
mening ang alle dispansjons søknadene som har kommet 
vedrørende vårt avls krav som går på samlet HD-index 
over 200, Jeg som flere der ute ser de utfordringene vi 
har med dette kravet. 

I sist nummer av schæferhunden redgjorde jeg litt for 
noen av tingene jeg jobber med og her kommer en opp-
datering:  

Vi har nå fått en avklaring på K.test vs Wesentest og det 
er med glede att vi kan informere om att K.test nå er ann.
erkjent som test for og delta på utstillinger i tyskland (Se 
mail under),Vi har fått samme godkjenning som Sverige 
har for MH testen, det er fortsatt en veg å gå for og få 
denne godkjent for tysk kåring, men dette jobbes det 
videre med. 

Dear Mr. Oftedal, 

We submitted your e-mail from August 25, 2020 a second 
time to the SV board.   

Today I would like to inform you that SV recognizes the 

national character assessment from Norway for confor-
mation shows in Germany, however, not for breed survey 
and breeding in Germany. 

In order to be recognized for breed survey and breed-
ing in Germany the character assessment must be in 
accordance with the German scheme. It would be pos-
sible that your character assessment judges complete a 
further training at SV in order to get the recognition also 
for breed survey and breeding. Should this be of interest 
please let me know then I can send you the necessary 
documents. Then you would have to adjust your national 
character assessment to the SV scheme and conduct it 
according to those rules. 

Regarding the character assessment from Sweden we 
will follow the same scheme, this means that, at present it 
is also only recognized for conformation shows in Ger-
many. 

Best regards   

Anne Fath 

2021: 

Norsk Vinner 2021 

Det er med stor glede att vi nå kan informere dere alle om 
att dommere for Norsk Vinner 2021 er på plass, følgende 
dommere har takket ja til å dømme: 

Arvid Strømsvik (Valper) 
Kjell Pollestad (Valper) 
Joackim Stiegler (Voksen) 
Christoph Ludwig (Voksen) 

Så da får vi krysse fingrene for att vi får denne korona 
situasjonen under kontroll og kan arrangere et Norsk vin-
ner som jeg håper og tror vil gå inn i historiebøkene som 
et kjempe arrangemang.  

Så vil jeg avluttningsvis benytte sjangsen til å takke alle 
våre meldemmer som har tatt hensyn og gjort det beste 
utav en krevende situasjon, i 2021 kommer det et valg og 
jeg håper at flere der ute sitter med forslag etc og øn-
sker å være med og bidra for klub og rase, vi håper blant 
annet å få startet en ny prossess for og få utdannet flere 
dommere.  

Jeg personlig er på valg og ønsker gjennvalg, jeg ønsker 
å fortsette og bidra for klub og rase og da spesielt rundt 
avlsrelaterte spørsmål. Om dette blir som vi har det i 
dag altså som avlsansvarlig eller i en posisjon i HAR om 
repmøtet 2021 belutter det, får tiden vise, men jeg ønsker 
å informere dere alle om at jeg er tilgjengelig og har dere 
noe dere lurer på eller ønsker hjelp til så kan jeg alltid 
nåes på tlf eller mail, kan jeg ikke svare der og da så skal 
jeg sørge for att dere får svar. 

Med vennlig hilsen 
Tommy  Oftedal 
Avls Ansvarlig Norsk Schæferhund Klub
Tlf: 0047 990 86 948

AVL
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NM IGP OG IGP FH 2020

NM IGP –  IGP FH 2020  25-26-27 sep

Det var påmeldt 10 stk. på NM IPG og 3 stk. på IPG FH.

Vi startet på fredag med innmarsj og trekning av start rekkefølge, da det etter koronareglene fra NKK ikke var lov til å bruke 
start nummer. Det ble også foretatt vesen-test av alle hunder. Det ble også utnevnt en som tok ansvar for at koronaregler ble 
fulgt opp under hele NM både for deltagere og publikum.

Lørdag var det Gruppe A og FH startet med regn og sterk vind, et ufyselig vær, men suverene spormarker.

I IPG var det 6 hunder som oppnådde poengsummer på 90 tallet.

Beste spor ble Ingrid Austad og Roar Kjønstad med 96 poeng.

I IPG FH var det kun en deltager, Hanne Brubakk som kom gjennom hele sporet og fikk 60 poeng.

Været lettet noe utpå dagen så det ble oppholdsvær til Gruppe B startet.

Det var mye bra lydighet, med 3 hunder som fikk over 90 poeng og 4 hunder som fikk mellom 80-90 poeng og 2 hunder som 
fikk mellom 70-80 poeng.
Beste i Gruppe B ble Ingrid Austad med 94 poeng.

Søndag startet med IPG FH. Der fikk Finn Åge Johannessen 89 poeng på sporet sitt og Hanne Brubakk fikk 55 poeng.

Dessverre oppnådde ingen deltagere i IPG FH over 70 poeng begge dagene så det ble derfor ingen Norgesmester IPG FH 
2020.

Resultat NM IPG FH 2020:

1. Plass - Hanne Brubakk med Veemtroppen’s Justita 115 poeng
2. Plass - Finn Åge Johannssen med Vaktas Etza 96 poeng
3. Plass - Jens Røhnebæk med Brie av Heldenhaft 28 poeng

Så startet Gruppe C

Det var veldig tett i toppen så det ble meget spennende da en av favorittene dessverre ikke ville slippe.

Ingrid Austad holdt nervene under kontroll og vant Gruppe C med 94 poeng og ble med dette best i Gruppe C. Dermed ble 
Ingrid Austad best i alle gruppene og ble med dette Norgesmester.

Resultat NM IPG 2020:

1. Plass og Norgesmester 2020 – Ingrid Austad med Holly vom Hessenstein

A 96- B 94 – C 94, 284 poeng SG

2. Plass - Roar Kjønstad med Niqila’s Dovre

A 96 – B92 – C91, 279 poeng SG

3. Plass – Pål Helgesen med Sniffer’s Zhot

A 88 – B89 – C90 – 267 poeng G

Det var gledelig å se nye og «gamle» ekvipasjer i sving denne helgen. HBU gratulerer alle deltagere med vell gjennomført NM 
og spesielt gratulerer til vår Norgesmester, Ingrid Austad.
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HBU vil takke:
· Avd. Romerike / Lokallag Alme for et meget godt arrangert NM.
· Sporleggere IPG, Gjermund Andersen, Tom Kjetil Tangen og Dan Nyhagen.
· Sporleggere IPG FH Bente Sæter og Marit Opheim Bjørningstad.
· Figurater, Thomas Lindahl og Lars-Christian Aaserød.
Takk til dommere:
Terje Hammerseng IPG
Vidar Haarberg IPG FH

HBU Rolf Arne Syversen
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     Vil gjerne takke Norsk Schæferhund klubb v/ HBU
    for tilliten til å dømme   
   årets NM innen IGP. 
  Startet med utrolig fine spor arealer hvor 
forutsetningen for å lykkes absolutt var til stede . 

Grønt og relativt tett gress bunn med like forhold for 
     alle. Sporene var lagt ihht regelverk og spor leggerne hadde 

gjort en meget god jobb.  
Det ble gått mange riktig fine spor til tross for regnvær og noe vind. 

Søndagen var det klart for gr B og C. Mange riktig fine enkelt momenter i 
lydighet og høyt nivå på de beste. På gr c var det også varierende nivå med 
relativt stor spredning, men det vat noen ekvipasjer som utmerket seg og gjen-
nomførte med et meget bra gr c. Ser fortsatt at det er litt utfordringer på 
kvalitet i treningene hjemme i klubbene. 

Arrangør har gjort en riktig flott jobb. Prøven var meget godt organisert og 
alt fungerte upåklagelig. Figurantene utførte sitt arbeid med høy kvalitet. God 
teknikk og koordinasjon. 

Takk til lokal lag Alme for en fantastisk innsats, de skapte en god atmosfære, god stemning og det var 
trivelig å få være en del av dette. 
Terje Hammerseng

BILDEKAVALKADE FRA NM IGP 2020
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Årets NM IGP FH gikk av stabelen på Romerike med avdeling Romerike som teknisk arrangør. 
Oppmøte og innmarsj ble gjennomført i Nittedal fredag 25. september 2020 sammen deltakerne 
for NM IGP, der LL Alme var teknisk arrangør. Til årets NM for IGP FH var det tre påmeldte.

Ved oppmøte lørdag morgen ble det trukket startrekkefølge for sporene. Sporene var lagt 
ved Frogner i Lillestrøm kommune. Sporterrenget var flotte jorder med gress. Det var litt nedbør 
og vind. Alle fikk gjennom sporgangen vinden fra alle kanter, men like forhold for alle tre ekvipasjene. 
Hanne og Veemtroppens Justita var først ekvipasje ut i sporet og fullførte. Finn Åge og Vaktas Etza startet 
som nummer to kom godt i gang, men avbrøyt etter kort sporgang. Jens og Brie av Heldenhaft var tredje 
ekvipasje som startet. Sporstarten gikk helt fint, men fullførte dessverre ikke. Etter første dag var det Hanne og Justi 
som ledet med flest poeng.

På dag to var det spor på jorder som var pløyd og harvet ved Sørumsand.  Været var noe bedre enn dagen før, det var opphold 
og forholdene var gode. Hanne og Justi trakk spor 1 og var først ut denne dagen også. Ekvipasjen fullførte, men ble trukket 
en del underveis. Jens og Brie startet som nummer to. Sporstarten gikk helt fint og dette så veldig bra ut en lang stund, men 
dessverre gikk dem av ved en av vinklene. Finn Åge og Etza var siste ekvipasje ut denne dagen. Ekvipasjen startet og fikk en 
fin sporstart og fullførte helt fint. En flott sporprestasjon.

Forholdene og området rundt spormarkene gjorde at det var mulig å ha tilskuere til stede og det var bare hyggelig.

Det ble ikke kåret noen norgesmester i årets IGP FH på grunn av ikke godkjent resultat, men Hanne og Justi vant konkurrans-
en med beste poengsum.

Det ble premieutdeling med nasjonalsang, heder og ære i Nittedal før mesterskapet ble avsluttet.

Takk til deltakerne, dommeren, sporleggerne og sponsorene, heiagjengen, HBU, LL Alme og alle som bidro til et fint arrange-
ment. Takk til grunneierne og gratulerer til Hanne og Justi, som vant IGP FH.

Nils Øyvind, avd. Romerike

Hei 
Først vil jeg få takke Norsk Schäferhundklub v/HBU for tilliten å dømme årets NM i IGP-FH. 
Dessverre så var det ikke så mange påmeldt i år, men de som var påmeldt stilte til start gjorde en god jobb 
i «noget» rufset vær på lørdag – mye vind og fukt fra oven. 
Men humør og innsats var det ikke noe si på, men dessverre uten de helt store resultatene på denne dagen. 
Sporområdene var helt upåklagelige – gress med fin og forholdsvis tett bunn – og får å ikke snakke om godt 
lagte spor. 

Søndag var det et helt annet underlag på sporet – denne dagen var det jord med «noe» fukt, var det ikke 
for bløtt- igjen var sporene godt planlagt og godt lagt. 
På denne dagen ble resultatene bedre – Jeg vil samtidig passe på å takke for et godt planlagt og utført ar-
rangement – supre sporleggere som hadde super kontroll på alt- som igjen gjorde jobben min lettere. 

MvH Vidar
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Fra avd. Møre og Romsdal

Norsk Schäferhund Klub avd. Møre og Romsdal’s 
Høst-utstilling 18. oktober 2020 på Møst

Dommer: Vagle, Svein Egil

Valpeskue

Schäferhund Normalhår

4 - 6 mnd hann ML1 HP BIR Pharo Av Svebø 
E: Kåre Amundsen, Ragnhild Naas O: Svenn Børre 
Steinsland, (N UCH AD BH IPO2 NV-17 Falkøen’s 
Vasko - Lana Av Svebø)(w)

6 - 9 mnd hann ML1 HP Veemtroppens Milvar 
E: May-Britt Hustelid O: Tor Aspengren, (AD BH IPO2 
IPO3 Rustøl’s Goliath - BH IPO3 AD IFH1 N LCH Veem-
troppens Jippii)(w)

BIR VALP

FCI-utstilling - Schäferhund Normalhår

Åpenklasse hann 1EX CK 4BHK R.CERT BH-VT 
Romi’s Wembley 
E: Rolf Arne Syversen, Rolf Mangerud O: Rolf Manger-
ud, Aagesen Trond, (IPO1 AD BH Kaspar Von Tronje - N 
SE UCH IPO1 Filippina Von Athaba)(w)

Brukshundklasse hann 1EX CK 3BHK CERT og 
dermed idag NUCH AD BH IGP1 Ingodds Kozax 
E: Liv Brækstad Evjen, Arvid Krogh O: Liv Brækstad 
Evjen, (BH AD IPO3 Gary Vom Hühnegrab - C.I.B. N SE 
UCH BH IPO1 Ingodds Qwissel)(w)

Championklasse hann 1EX CK 1BHK BIR N SE UCH 
AD BH IPO I Ingodds Grassano 
E: Per Taksgård, Liv Brækstad Evjen, O: Liv Brækstad 
Evjen, (SCHH3 BH AD Fred Vom Rumbachtal - BH 
IPO1 AD Ingodds Twister)(w)

2EX CK 2BHK BH-VT RLI N UCH Ingodds Russel
E: Bente Bjerkestrand, O: Liv Brækstad Evjen, (AD 
BH IPO2 Duran Von Team Hühnegrab - BH IPO1 AD 
Ingodds Twister)(w)

Juniorklasse tispe 1EX CK 4BTK Romi’s Zanne 
E: Nina Kristine Ekle O: Rolf Mangerud, Aagesen Trond, 
(IPG1 Marlo Vom Haus Tchorz - N UCH NJV-18 NV-19 
BH-VT IAD Romi’s Xi)(w)

BIR OG BIM LANGHÅR
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Unghundklasse tispe 1EX CK 1BTK CERT BIM 
Romi’s Yhr 
E: Tove Anita Berget Ersvik, O: Rolf Mangerud, Aages-
en Trond, (IPO2 BH AD Ben Vom Anrachtal - N UCH 
BH AD IPO1 NV-18 Romi’s Qwelle)(w)

2EX CK 3BTK BH-VT Ingodds Urmah 
E: Cecilie Vordahl, Liv Brækstad Evjen, O: Liv Bræk-
stad Evjen, (N UCH AD BH IPO2 NV-17 Falkøen’s 
Vasko - AD BH IPO1 N SE UCH Ingodds Wespe)(w)

3EX Romi’s Yvonn 
E: Odd Brattøy O: Rolf Mangerud, Aagesen Trond, 
(IPO2 BH AD Ben Vom Anrachtal - N UCH BH AD IPO1 
NV-18 Romi’s Qwelle)(w)

Åpenklasse tispe 1EX CK 2BTK R.CERT Ingodds 
Qarmenzzina 
E: Jorun Kristin Volden Hoem, Lars Hoem O: Liv Bræk-
stad Evjen, (IPO3 Groovy Di Casa Massarelli - C.I.B N 
SE UCH BH IPO1 AD Ingodds Sazzina)(w)

Schäferhund Langhår

Juniorklasse hannhund 1EX CK 1BHK CERT BIR 
Romi’s Zimba 
E: Anita Eggen Nordgaard O: Rolf Mangerud, Aagesen 
Trond, (IPG1 Marlo Vom Haus Tchorz - N UCH NJV-18 
NV-19 BH-VT IAD Romi’s Xi)(w)

Unghundklasse tispe 1EX CK 1BTK CERT BIM 
Pepzy Av Theahagen 
E: Bjørn Pettersen O: Bjørn Bye, Sandvik Siw, (IPO2 
Willas Vom Suentelstein - Farah Von Pallas Av Thea-
hagen)(w)

BIR OG BIM NORMALPELSET
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Avd. Nordenfjeldske
Norsk Schäferhund klub Avd Nordenfjeldske 
Resultat Høstutstillingen 26/09-2020 

Dommer: Arvid Strømsvik 
Valpeskue:   Normalhår 

6 – 9 mnd Hannhund ( 4 ML ) 

ML 1  Ingodds Xaver ( NUCH AD BH IPO2 NV- 17 
Falkøen’s Vasko – AD BH IPO1 Ingodds Doccas ) Eier: 
Even Kregnes, Melhus 
ML 2  Finika’s Pepper ( AD BH IGP1 Caspar Vom Pen-
dler  BH- VT Finika’s Mira ) Eier: Frode Thane Larsen, 
Løten. 
ML 3 Finika’s Quintella’s Odin (AD BH IGP1 Caspar 
Vom Pendler – AD BH Rallarbo’s Quintella) Eier: Theo 
Roderburg,Oslo. 
ML 4  Bar-Bara’s Mattis  ( Team Cayira Untox – Bar-
Bara’s Zikita) Eier: Alf Morten Olsen,Oppdal. 
 
4 – 6 mnd Tispe ( 1 L ) 
L 1  Ubere Matris Daisy ( IPO3 Raisers Fanto – AD 
IPO3 IGP3 Cutulus Kobra) Eier: Klaus Erik Gravgaard, 
Nykirke. 

6 – 9 mnd Tispe ( 2 ML – 1 IM ) 

ML 1 Finika’s Pepzie ( AD BH IGP1  Caspar Vom Pend-
ler – BH-VT Finika’s Mira ) Eier: Ole Martin Nymoen, Os i 
Østerdalen 
ML 2 Finika’s Paris ( AD BH IGP1 Caspar Vom Pend-
ler – BH-VT Finika’s Mira ) Eier: Odd Steinar Riise, Os i 
Østerdalen. 

BIR :  Ingodds Xaver  
BIM : Finika’s Pepzie 

Avlsklasse hann 

IGP 1 Caspar vom Pendler 
Hederlig omtale 

Utstilling:   Normalhår 

Unghund klasse Hannhund  ( 1 Exl  1CK ) 

Exl 1 CK Jolizi’s Yimmy ( NUCH AD BH IPO2 NV-17 
Falkøen’s Vasko – Xilly Vom Vogelsberger Südhang Eier: 
Espen Lystad Johnsen, Ler. 

Åpenklasse Hannhund  ( 2 Exl  1CK ) 
Exl 1 CK BH-VT Romi’s Wembley ( IPO1 AD BH Kaspar 
Von Tronje – N SE UCH IPO1 Filippina Von Athaba Eier: 
Rolf Mangerud, Fetsund .
Exl 2  BH-VT Rustøl’s Quattro ( IPO2 Nero von Ghattas 
– Rustøl’s Glow ) Eier: Jim Evensen, Mosjøen. 
 
Brukshundklasse Hannhund ( 2 Exl – 2 CK 1 IM ) 

Exl 1 CK BH-VT IGP1  Storm av Røstadgården (N SE 
UCH AD BH IPO2 Milo av Røstadgården – BH Lykke av 
Røstadgården ) Eier: Nina Helene Storrø, Øyvind Sæther, 
Koppang. 
Exl 2 CK AD BH IGP1 Caspar Vom Pendler ( IPO1 AD 
BH Kaspar Von Tronje – Sitta v.d Ostfriesischen Thing-
stätte ) Eier: Tommy Oftedal, Sandnes. 
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Championklasse Hannhund  ( 1 Exl – 1 CK ) 

Exl 1 CK N SE UCH AD BH IPO1  Ingodds Grassano  
( SchH3 BH AD Fred Vom Rumbachtal – BH AD IPO1 
Ingodds Twister ) Eier: Per Taksgård, Liv Evjen 

1 BHK   Ingodds Grassano 
2 BHK   Romi’s Wembley   CERT 
3 BHK   Storm Av Røstadgården  RES- CERT 
4 BHK    Caspar Vom Pendler 

Juniorklasse Tispe ( 4 Exl – 1 CK ) 

Exl 1 CK  Romi’s Zanne ( IGP1 Marlo Vom Haus Tchorz 
– NJV-18 BH-VT NV-19 NUCH Romi’s Xi ) Eier: Nina 
Ekle, Trondheim. 

Exl 2  Sjetnehagen’s Fanta ( BH AD NUCH Team Cayira 
Hercules – Sjetnehagen’s Tyri ) Eier: Catharina Asphaug, 

Jakobsli. 
Exl 3 Yenta Mi Av Røstadgården ( IPO2 BH AD Quyndi-
os Vom Suentelstein – BH Lykke Av Røstadgården, Eier: 
Øyvind Sæther, Koppang. 
Exl 4 Sjetnehagen’s Gullet ( IPO2 AD BH Odylon Vom 
Fichtenschlag  BH SL2 Sjetnehagen’s Walicha ) Eier: 
Catharina Asphaug, Jakobsli.  

Unghundklasse Tispe ( 2 Exl – 1 CK ) 

Exl 1 CK Romi’s Yhr ( IPO2 BH AD Ben Vom Anrachtal 
– NUCH AD BH NV-18 IPO1 Romi’s Qwelle ) Eier: Tove 
Anita Ersvik, Eide. 
Exl 2 BH-VT Ingodds Urmah ( AD BH NUCH IPO2 NV- 
17 Falkøen’s Vasko – AD BH IPO1 
N SE UCH Ingodds Wespe ) Eier: Cecilie Vordahl, Liv 
Evjen Lom. 

 

Åpen klasse Tispe ( 2 Exl -1 CK 1 VG- 1 IM ) 

Exl 1 CK Ingodds Qamenzzina ( IPO3 Groovy Di Casa 
Massarelli – C.I.B N SE UCH BH AD IPO1 Ingodds 
Sazzina ) Eier: Jorun og Lars Hoem, Trondheim. 
Exl 2 Ingodds Rollis ( AD BH IPO2 Duran Von Team 
Hühnegrab – BH AD IPO1 Ingodds Twister ) Eier: Rune 
Ibbeland, Hovin. 
VG BH – VT Ubere Matris Boa ( IPO3 Raisers 
Fanto – AD IPO3 IGP3 Cutulus Kobra ) Eier: Morten 
Jakobsen,Saksvik. 
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Championklasse Tispe ( 2 Exl – 2 CK ) 

Exl 1 CK NUCH BH- VT Team Cayira Tirill ( IPO3 Mark 
Vom Pendler Gildewangen’s Jezzi ) Eier: Geir og Unni 
Wikstrøm, Tiller.
Exl 2 CK NUCH BH AD IPO1 NV-18 Romi’s Qwelle 
(SchH3 BH AD Fred Vom Rumbachtal – N SE UCH IPO1 
Filippina Von Athaba ) Eier: Marit Høve, Annelie Wrem-
ing, Bosberg 
 
1 BTK  Team Cayira Tirill 
2 BTK  Romi’s Qwelle 
3 BTK  Romi’s Yhr   CERT 
4 BTK  Ingodds  Qarmenzzina  RES- CERT 

BIR:  Team Cayira Tirill 
BIM:  Ingodds Grassano 

Langhår  

6 – 9 mnd Hannhund  ( 1 L ) 
L 1 Balder av Røstadgården ( BH IPO3 Dingo Di Casa 
Mary – BH Lykke av Røstadgården )  Eier: Nina Storrø, 
Koppang. 

 
Juniorklasse Hannhund ( 1 Exl – 1 CK ) 

Exl 1 CK Romi’s Zimba ( IGP1 Marlo Vom Haus Tchorz 
– NJV-18 BH-VT NV-19 NUCH Romi’s Xi  Eier: Anita 
Eggen Nordgaard, Trondheim. 

Brukshundklasse Hannhund ( 2 Exl – 1 CK ) 

Exl 1 CK SG1  BH-VT Sjetnehagen’s Zantos (NUCH  
AD BH IPO1 Chaila’s Grand Tyson – NUCH BH SL1 
IPO1 AD IGP2  Sjetnehagen’s Tamara )  Eier: Tina- 
Helene Ytrevik,Trondheim. 
Exl 2 BH  IGP1 NV-20  Xantos Vom Freese Land ( IPO2 
Zitan V. Repitition – IPO1 Tee Jay Vom Freese Land ) 
Eier: Torild og Jon Olav Sviund, Gjøvik. 

1 BHK  Sjetnehagen’s  Zantos   CERT 
2 BHK  Romi’s Zimba   RES-  CERT 

Juniorklasse Tispe ( 3 Exl – 2 CK ) 
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Exl 1 CK Woxendahl’s Bonnie ( NUCH AD BH IPO1 
Chaila’s Grand Tyson – AD BH Xenia Vom Napte-Emmer-
Eck ) Eier: Irene Heirsaunet, Heimdal. 
Exl 2 CK Idyll Av Zynken ( Team Paka’s Gekko – BH 
Quamzi Av Zynke  ) Torild og Jon Olav Sviund, Gjøvik. 
Exl 3  Rallarbo’s Z- Mira  (AD BH IGP1 Caspar Vom 
Pendler – AD Rallarbo’s Diesel )  Eier: Maria Grøning 
Sande, Trondheim. 

Unghundklasse Tispe   

Exl 1 CK 2 Pepzy Av Theahagen  ( IPO2 Willas Vom 
Suentelstein – Farah Von Pallas Av Theahagen ) Eier: 
Bjørn Pettersen, Melhus. 
Exl 2 CK Sjetnehagen’s Edith Piaf  ( NUCH  AD BH 

IPO1 Chaila’s Grand Tyson – NUCH BH SL1 IPO1 AD 
IGP2  Sjetnehagen’s Tamara ) Eier: Catharina Asphaug, 
Jakobsli 

1 BTK  Pepzy Av Theahagen   CERT 
2 BTK  Woxendahl’s Bonnie   RES- CERT 
3 BTK  Idyll Av Zynken 
4 BTK  Sjetnehagen’s Edith Piaf 

 BIR:  Pepzy Av Theahagen 
BIM:  Sjetnehagen’s Zantos  

RIK PRØVER 
VT BH - 2 deltakere (1 besto)
Gyldenrygg’s Everest Etsy, fører Miriam Pedersen - bestått

UHP prøver - 3 deltakere alle besto
NUCH Team Cayira Tirill - bestått
Havrevingen’s Qle Qla - bestått
NUCH Romi’s Xi - bestått

IBGH 1 alle besto
Solsvingens Cosmos, fører Miriam Pedersen - 94 poeng
Huntingfudges Choice of Raven, fører Nathalie Mathisen - 92 poeng

IBHG 2 alle besto
Absolutely Amazing My av Quantos,fører Hanne Kiil - 84 poeng
Surtsey’s Per Pebernød, fører Berit Smaaland - 78 poeng

IGP 1 - 2 deltakere  (1 besto) 
Isak av Solhella, fører Hanne Kiil. Gr. A - 88 Gr. B - 80 Gr. C - 80. Totalt 247 poeng
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BIDRAG FRA LESERNE
Sender deg noen ord om familie og jakt hunden vår OllieJ

Finikas Ollie født 12 januar 2020. Vi bestemte oss for å få 
Ollie da far skulle ut i pappa permisjon og hadde en del tid 
hjemme dermed ble det tid til barnepass og hundedressur. 
Tommy hadde fått en schæfer hund fra kennel Finika for ca. 
20 år siden (Finikas Mihra) som han var veldig fornøyd med 
og dermed tok vi kontakt med kennel Finika om de hadde 
noen valper. Vi fikk positiv respons og dermed var våre hjerter 
solgt til Ollie. Vi møtte Frode på vernes 15.mars da vi kom fra 
Tenerife og landet ble stengt ned pga. Covid-19. Spenningen 
var stor om vi kunne få med oss Ollie da vi måtte i 2 ukers 
karantene, men det gikk bra og vi fikk startet et godt grunn-
lag med Ollie i familien.

Familien:

Tommy Forsbakk Riise jobber som Ingeniør hos Celsa i Mo 
i Rana og er elgjeger. Tone Helen Forsbakk Riise Jobber i 
barnehage og er elgjeger. Julian Riise 15år gammel og har 
vørt med på elgjakt i mange år og holder på å ta jegerprøven. 
Tomine Forsbakk Riise 15 måneder.

Vi har hatt en god del trening på egen hånd i familien med 
grunn dressur blod spor og gjemsel der Ollie viste seg å være 
en god hund. Treningen vi har hatt i år har vært fokusert 
på en lek og at vi ser at Ollie koser seg om det er søk etter 
blodspor eller gjemsel når familien er på tur. Planen er få Ollie 
godkjent på ettersøk av storvilt, men ble for ung til å få god-
kjenningen til elgjakta 2020 så nå ser vi fram til våren 2021 
der det blir å jobbe videre med blodspor og fersk spor får å få 
oss godkjent som ettersøks ekvipasje til jakta 2021.

Vi er med på 2 elgjaktlag, Tommy er med på ett lag i Trønde-
lag Solum og Bya jaktlag som har jaktterreng ca 5km nord for 
Harran i Grong kommune. Det andre jaktlaget er ett lag her i 
Mo i Rana som i hovedsak hører til familien til Tone, Forsbakk 
jaktlag. Fra 25.september til i dag har vi hatt 16 hele jaktdager 
på elg. Vi har fått med oss mange gode erfaringer fra elgjakta 
i år der Ollie har fått gått på elg etter elgfall. Samt vært med 
på å drive elg mot poster. Vi lærer noe nytt hver dag vi er ute i 
elg skogen og Ollie er veldig lærevillig.

Ollie med 1,5 års okse 29.09.20. Her ble det skutt en 1,5 års 
okse med Ollie på post på Solum og Bya jaktlag. Fikk meld-
ing på radioen at elgen lå i litt nedenfor oss og Ollie fikk gått 
sporet ned til elgen. Litt skeptisk til å begynne med da vi kom 
til elgen men kom seg etter hvert.

Ollie på post 30.09.20. Her har ollie funnet roen på post og 
bare venter til elgen kommer.

 .Julian og Ollie 11.10.20.
  Elg skutt på nabo posten
  på Forsbakk Jaktlag i Mo
  i Rana. Der elgen lå og vi 
  fikk gått på den fra skudd-
  plass til der elgen lå.

Ollie på jakt i Straumen 11.10.20. 
Her er Ollie på post og venter på 
elgen. Klar til innsats.

Ollie og Tomine. 
Familie hunden Ollie med storesøster 
som elsker kos i hunde-senga. Vi var litt skeptiske for syl-
skarpe valpetenner og liten unge, men det har ikke vært noe 
problem med de gode vennene.

Tommy Riise
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Schæferhunda våre .

Vi er et ektepar - jeg 66 og mann 71 - med Faxe 4,5 år og 
Cheetah 7,5 år.Begge hunda er fra Alta, Kennel Rotten-
haller.

Vi bruker mest hunda til tur, i skog og mark, vi er aktive 
på tur, sommer som vinter. Schæferhund er jo flott til 
trekkhund. Vi har også vært rundt på utstillinger på både 
Sverige og Finland - I 2020 ikke så mye som ønsket da, 
på grunn av Covid - 19, men 3 stk i nord Norge, NKK 
Fauske - Nkk Tromsø og Nordkjosbotn NMHK- for Nord-
norsk miniatyr. BH Faxe er høyt merittert, men vi mangler 
Brukskåring- så det er mål for 2021. Trener og jobber mot 
det mål. Han er også planlagt i avl, avlsgodkjent sammen 
med Cheetah, hun hadde forresten et kull i 2019, hvor 6 
ble levert fra Bodø til Hammerfest - vi er veldig fornøyd 
med valg av schæfer 

Mvh Tove Arntzen

I januar i år begynte vi på reisen med å trene opp både 
meg selv og hunden vår Malaya (seline av Quantos) til 
å bli hundefører og redningshund for norske rednings-
hunder.  Når vi startet hadde Malaya akkurat bikket 
7 mnd, så veien har bestått av både opp og nedturer, 
men nå i en alder av 15 mnd har vi stort sett bare hatt 
oppturer! 
For bare et par uker siden fikk vi godkjent grunnkurs og 
utmarsj, så vår plan for neste år er å få godkjent ap-
pell, førstehjelp og B-godkjenning, så her er det bare å 
fortsette å jobbe på til tross for korona og karantene/
isolasjon. 
Anbefaler virkelig dette for alle som har tid og interesse 
for dette, så gå gjerne inn på nrh.no og les om hva det 
innbærer. 

Mvh Ingvild Karstensen 

PS. Legger ved et bilde fra utmarsjen

 Jeg har ingen schæferhund men er likevel medlem i klubben , 
den gir mer enn min raseklubb og mange hyggelige medlemmer 
og ikke minst kurs., Derfor velger jeg skrive litt. Jeg syns dere skal 
publisere også om andre raser, det medlemmer har.

Min rase er sankt bernhardshund korthår, har ei tispe på 3,5 år . Vi 
ble medlem av klubben i fjor da det var Ferdselsprøvekurs, dette 
slengte vi oss på. Vi gikk intensiv kurs med Hanne som instruk-
tør, trente hver eneste dag hjemme , og fikk konkurransenerver 
ganske fort .
 Men vi bestod prøven, BH VT , den første sankt bernharden i 
Norge som har tatt den og jeg er stolt. Vi kasta oss på neste kurs 
og, kåringskurs og tenker vi skal ta den og etterhvert. Men så er 
det Jenni da , som syns det er helt greit å dekkmarkere på gress 

men ikke i skogen. Og ikke har hun helt tida til det heller, for hun må sjekke hvor jeg har gått. Dyktig på spor.. Ellers er vi aktive 
i rallylydighet. Vi trener mye på Brandsrudsletta i Løten, det er hyggelige og hjelpsomme folk der og vi trives som plommen i 
egget. Akkurat i skrivendes stund har jenni blitt mor og vi må ta det med ro. Men vi kommer tilbake.
Hilsen Anne Lise og Jenni Juvel.
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Den 23.11.2014 kom 4 valper 
til verden hos Kennel Rustøls i 
Bergen. 
Far var en italiensk hann ved 
navn Quoran D’ulmental og 
mor Rustøls Tia.  De 4 valpene 
var Goliath,Gant,Genco og 
Glow.
Goliath skilte seg straks ut i 
flokken og ble værende igjen 
på Anglevik utenfor Bergen.
Og hvem visste den gang at 
denne lille rakkeren skulle bli 
kjent i hele verden.
En selvstendig uredd gutt som 
hele tiden var aktiv og med på 
det meste . Mentaliteten i kullet 
var enestående og vil si at det er lenge mellom slike kull. 
Goliath var en lett hund å jobbe med og han ble fort en av 
Tom’s Favoritter .( Tom Stølen, Innehaver av Kennel Rustøls ).

5 mnd gammel ble han utstilt første gang i AVD Oslo med Per 
Roger Hamgaard i linen.
Dommer for dagen var John. G Torsvik som skrøt valpen opp i 
skyene og Goliath ble Ml1 og Beste valp .
Månedene gikk og 7-8 måneders alderen kom, og Tom var 
jammen ikke sikker på om han levde opp til forventningene 
han hadde til hunden . Han vokste seg helt utav det ( som 
mange hanner i denne alderen gjør ). Men heldigvis ga vi han 
tid og etterhvert begynte hunden å se virkelig pen ut .

I denne perioden var han også med på IPO treninger med 
treningspartnere Arvid og Åshild Hagen , og man kunne 
tydelig se at Goliath likte å arbeide.

På noen av tysklandsturene til Tom , var Goliath med ned til 
samarbeidspartnerne Kennel Ulmental i Tyskland v/ Klaus Siv-
ers og Nathalie Prachensky på treninger etc .

Faren Quoran D’ Ulmental sto på dette tidspunktet i tyskland 
hos dem og de ønsket naturligvis å følge med en god sønn av 
Quoran.

11 mnd Gammel ønsket Nathalie/ Klaus at Goliath skulle stå i 
tyskland for matching mot den tyske vinnerutstilling 2016 .
 Hunden skulle stå hos en tidligere stor trener i tyskland v/ 
navn Christina Schmid . Hun arbeidet i mange år for den 
velkjente kennelen Bad Boll og hadde flere verdens-siegere 
m flere i trening .

Goliath ble Røntget i tyskland med best mulig resultat på 
hofter og albuer . Og det ble forøvrig også resten av kullet.

Christina og Goliath ble straks ett radarpar og hun falt 
pladask for Goliath’s arbeidslyst i IPO delen og hans herlige 
vesen .
Mars 2016 skulle Goliath presenteres på sin første offisielle 
utstilling der nede, dommer for dagen var Jochen Prall .
Han ble SG1 og vant med sitt enorme gangverk . Han ble 
særdeles god framført av dyktige Nathalie Prachensky som 
også var holder av faren Quoran .

Goliath begynte å felle pels og IPO programmet ble prioritert 
istedet .  . Han tok sin BH og AD test og I juni skulle han 

opp til IPO1 . Denne besto han med glans 19 måneder gam-
mel og med alltid gode poengsummer på GR.C bitearbeidet .

Slutten av Juni kom og pelsen var på topp og denne gang 
skulle han presenteres for Dommer Rainer Mast . Gikk rett i 
tet og ny seier ble ett faktum . Helgen etter var spenningen 
STOR , Goliath Skulle presenteres for første gang for Sieg-
ershow dommeren Helmut König . Her får man dommen 
straks om han liker hunden eller ikke . Mye står på spill.
Nathalie gjør en super presentasjon på standmønstring og 
spenningen er stor . Varmen er intens og ca 30 ‘c .
Goliath vinner klassen denne dagen med en super kritikk!! 
Sg1. Hans gangvilje i varmen er enorm . Sg2i klassen var også 
en meget god hund som på siegershow ble Sg4 .

 Historien om Rustøls Goliath
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Gleden er stor men teamet sitter seg straks i bilen etter utstill-
ingen og kjører mot nord tyskland . Dagen etter er det utstill-
ing for Avlspresidenten Lothar Quoll. Goliath skal presenteres 
her også , heldigvis i normal sommervarme .
Her møter han sterk konkurranse , Veneze Raul samt flere 
andre .Raul er en velkjent hund som hadde vunnet alt han 
hadde vært med på i tyskland og Italia .
Raul starter i tet, Goliath nr 2 .
Klassen går og går, Og siste runde før travrunden sitter dom-
mer Quoll Goliath opp i tet . Travrunden kommer og Goliath 
er vekk . Han vinner klassen med en flott kritikk av Lothar 
Quoll. Han fremheves for sin presentasjon og gangvilje i 
ringen i en super klasse .
Helgen etter skal han presenteres for siste gang før sieg-
ershow 2016 . Dommer er igjen siegershowdommer Helmut 
König.
Samme varme som helgen før i sør tyskland; intens . Goliath 
blir satt rett i tet og her blir han!  En ny SG1 er ett faktum !

Vi lar han nå få pause fram mot siegershow i september.
Ukene går , det blir stor interesse rundt hunden  Og det hører 
også med historien at Teamet blir budt opp mot millionklas-
sen for hunden., men hunden blir i teamet og i august blir 
han avlskåret i tyskland før Siegershow .
Dessverre takler ikke Goliath varmen så godt, så all pels faller 
av. Veldig kjedelig, men vi må huske hundene er ingen maski-
ner, så dette er naturlig.

Så er dagen kommet for Siegershow 2016 i Nürnberg . For å 
støtte opp Quoran sin gruppe og for å vise kvalitet så stiller 
Tom faktisk hele G kullet på bszs. Dette høres sjeldenheten til 
. 4 født i kullet og alle stilles på bszs 2016 .
Standmønstring går ok på fredagen, dommer antydet at hun-
den kunne vært i noe bedre pelsforvatning ( noe som vi alle 
var enig med ).  Men han og søskene gjør en super framtre-
den i Quoran sin gruppe på lørdagen . Goliath blir da ført av 
en annen god venn ;Jurgen Manser. 
Søndag morgen er kommet og spenningen er stor , Goliaths 
handler for dagen er italieneren Enrico Strazzo. Normalt sett 
skulle Tom selv ha gått med hunden , men kontakten mellom 
dem var der enda , så bedre å hjelpe på utsiden .
Den beste gruppen  ankommer vinnerringen, Goliath med 
opprop som nr 10 ! Han beholder plassen sin igjennom hele 
konkurransen og blir en historisk sg10! Og med tanke på 
hans pelsforfatning så er vi super fornøyd. Dette er vi veldig 
stolt av,  en liten kennel fra Bergen i Norge.
Gant blir sg67 i samme klasse super framført av Marius 
Skjæveland fra Jæren .( uten å være vist på forhånd )Genco 
blir SG18 i langhårsklassen og Glow sg 138 .

Vinteren går og Goliath tar sin IPO2 og IPO3 88-73-92=253  
. Og til de som lurer , det er ingen tvil at hunden har utført 
disse prøvene med riktige poengsummer og Christina har 
gjort en superjobb med han!

Noen parringer blir det også på gutten . Og siden han står 
i Schæferhundens mekka i sør tyskland, blandt mange av 
topphundene ,så er han ikke av de mest ettertraktede i avlen. 
Men vi er veldig takknemlig for de som har brukt han . Tom 
reiste til sverige , danmark , tyskland og hentet avkom til en 
eventuell avkomsgruppe året etter .Kort sagt Mye arbeid.

2017 sesongen er igang og Goliath gjør gode plasseringer på 
flere utstillinger i konkurranse med eldre velkjente hunder . 

Hver gang super framvist av Nathalie .
Denne sommeren ble dessverre Siegershow dommer i bruk-
shundklasse Lothar Quoll syk , så anledningen for å stille for 
han var ikke mange . Så vi og mange andre måtte stille for 
han på østeriske siegershow .
Tom reiste ned for å føre han , pga Quoran skulle også stilles i 
samme klasse .
Fredagen gikk motprøven hans veldig bra og han hadde 
en super standmønstring. Utstillingen foregikk i Wurgl i De 
østerrikske fjell og været var på lik linje med Bergen på sine 
værste dager,altså hunder og mennesker var kliss våt.
Lørdagen var vinneringen og mange velkjente hunder stilte 
til start . Tom og Goliath vant ett par plasser i ringen og endte 
opp som v3 i en super klasse .flere velkjente hunder bak 
han så vi var veldig fornøyd og ble en fin hjemtur .Hans far  
Quoran ble va2 her .

Siegershow 2017 er for tur , igjen er Goliath uten pels.. men 
han gjør en super motprøve og god standmønstring .
Søndagen entrer Tom og han ringen og ender som v15 med 
en super framtreden. Hadde også en travrunde som blir ett 
minne for livet .

Denne vinteren står Goliath til avl og trening hos Tom An-
dersen i Skiptvedt . Mange gode tisper blir parret og han blir 
levert til Christina i sent april måned . Og her må vi bare takke 
Tom Andersen , det var en glede å levere en hund i en slik 
forfatning tilbake til tyskland . Han så super ut!!
Han blir stilt på ett par mindre utstillinger i tyskland med 
supre resultater .
Så er dagen kommet for ett stort Landesgruppeshow i Neckar 
Ulm for siegershow dommer Lothar Quoll. Hunden er i full 
pels og Lothar Quoll sitter han rett i tet og han blir Landes-
gruppesieger .! En stor dag . Super framvist igjen av Nathalie .
Folk utenfor ringen var veldig positiv til Goliath når de fikk se 
han i en slik pelsforfatning .  Etter utstillingen slipper han alt 
igjen , som alltid før hvert siegershow .

I mellomtiden har Oppdretter med flere jobbet med Goliath 
sin avkomsgruppe på siegershow .
Tom fyller opp stor varebil og Hundehenger med bare 
Goliath avkom og sitter kursen for Siegershow Nürnberg 
2018! Plukker opp Morten Johannessen i Stavanger som også 
hadde ett avkom til gruppen. Litt av ett syn kan man si å se 
dem kjøre avgårde med så mange hunder. Og ryktene sier 
Morten var mildt sagt lei av å lufte hund annenhver time tur/ 
retur Nürnberg .:)

 Bszs 2018 Nürnberg.
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 Fredagen går alle standmønstringer veldig bra og både 
Rustøls Goliath og Rustøls Esta besto motprøvene . Goliath 
hadde dette siegershowet en av de beste motprøvene og fikk 
stor applaus på stadion.

Lørdagen skulle de fleste avkommene i ringen i Ring 2-3 . 
Dette var naturlig da Avkommene ikke var utstilt på forhånd 
av bszs i tyskland , noe som er svært viktig der nede . MEN 
4 av avkommene rykker opp til Gruppe 1 om søndagen og 
tilsammen vant hunden opp mot plasser tilsammen i ringen . 
Topp trent ,gode førere og gode folk utenfor .
Lørdag formiddag er det tid for avkomsgrupper og Goliath 
stiller 13 avkom i gruppen sin . Man kan si det gjør en opp-
dretter stolt å gå foran gruppen til sin egen hannhund på ett 
tysk siegershow . Ett stort øyeblikk . Kun 2 norsk oppdrettede 
hunder har gjort dette . Og det er Rustøls Goliath og Ingodds 
Agassi .

Lothar Quoll gav en super beskrivning av gruppen på mikro-
fonen .
Vi vil takke alle som var behjelpelig med dette !

Søndag morgen stilles 4 av avkommene i Ring 1. får gode 

plasseringer utifra de ikke er stilt på forhånd for siegershow 
dommeren .
( SG54, SG55 , SG66 og SG67 ). Det hører med historien at den 
ene tispen hadde vært topp 10 hvis den hadde vært utstilt på 
forhånd ( , ifølge dommer av klassen ).
Før Brukhundklasse hann skal i ringen om ettermiddagen 
skal alle oppdrettergruppene inn på stadion for rangering .
Kennel Rustøls stiller Oppdrettergruppe , som første norske 
oppdretter i historien.

Goliath er gruppens flaggskip med også andre gode hunder 
som V35 Rustøls Esta, SG20 Rustøls Jojo , SG66 Rustøls Maes-
tro og Mi amor er med i gruppen .

Kennel Rustøls oppnår å bli NR 6 til beste oppdretter i verden 
2018.!!!   Ett stort øyeblikk. Og til minne for avdøde Rune 
Stølen som startet Kennel Rustøls i 1975 .

Brukshundklassene entrer ringen . Og både hunder og han-
dlere er er sliten i varmen etter en lang helg . Tom og
Goliath blir v10 i en veldig sterk brukshundklasse . En stor 
bragd for en Norsk hund!

Stop on Top er det noe som heter . Og for oss er dette mak-
simal plassering for Goliath. Så dette ble en minnerik avslut-
ning for hans karriere i tyskland .

 Vi takker alle som har hjulpet, brukt og støttet Goliath på 
denne fine reisen! Og det gleder oss hans avkom rundt om 
gjør det godt i ringene og flere og flere blir kåret og ut-
dannnet .

Goliath lever nå livet på Anglevik utenfor Bergen . Og her blir 
han til sine eldre dager . Han holdes fortsatt  i god form og 
elsker trening i både IGP og utstilling . 

Sportslig hilsen Benedicte og Tom . Kennel Rustøls .
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SCHÆFERHUND – En allsidig rase 

Lions førerhundskole har levert førerhunder til blinde og 
svaksynte i hele Norge siden 1966. I starten ble det brukt 
mye schæferhunder i tillegg til labrador og golden retriever. 
De senere årene har det blitt mindre av det det da det har blitt 
vanskeligere å oppdrive schæferhunder. Spesielt på grunn av 
omgivelsene en førerhund må takle med andre hunder,særlig 
i flexiline som til stadighet utagerer. I byene og til dels ellers 
også, er dette blitt et stort problem for opplæring og levering 
av førerhunder. Det sier seg selv at hvis en hund stadig må gå 
forbi andre hunder som oppfører seg både truende med bjeff-
ing og utagering i båndet , vil denne hunden etter hvert synes 
at nok er nok.  

Dette er synd fordi mange av våre førerhund-brukere vil 
gjerne ha en schæferhund som førerhund. Fordelen er at 
færre tar kontakt med hunden og forstyrrer den i arbeidet. Det 
står mer respekt av en schæferhund enn en labrador/golden. 
Mange jogger med hunden og en schæferhund traver mye 
hurtigere og er derfor mye behageligere å jogge med. Med 
en schæferhund har vi innkalling gratis! Alle førerhunder 
må kunne slippes hvor som helst og komme når du roper. En 
schæferhund holder seg mye mer i nærheten og er lettere å 
trene inn en god innkalling på. Den er heller ikke så opptatt 
av mat som retrieverne er. Det er mange fordeler med en 
schæferhund, men problemet er ofte andre hunder. 

Men heldigvis dukker det opp innimellom en og annen som 
takler disse utfordringene. I 2020 har vi levert 2 schæferhun-
der fra kennel Zynken. Først hentet vi Dj av Zynken og han 
fant seg fort til rette og lagde ikke så stort nummer ut av idiot-
isk oppførsel av forbipasserende! Så var vi så heldige og også 
få kjøpe kullsøster Deedee.  

Dj ble levert til en meget erfaren  førerhundbruker,Stine Jåtun, 
med et voldsomt aktivitetsnivå. Alt prøves ut og det trenes på 
rallylydighet,det jogges og svømmes så man kan bli helt stum. 
Stine bor på Skullerud og er i full jobb i et firma på Fornebu. 
Jobben innebærer en del reising og foredragsvirksomhet. 
Disse to er stadig på farten. 

This year a DJ saved my life! 

For snart et år siden flyttet DJ av Zynken hjem til meg for å 
bli min førerhund. Han er min tredje førerhund og min andre 
schæfer. Før han flyttet til meg hadde han vært gjennom nest-
en et år med omfattende trening hos Lions Førerhundskole i 
Oslo. 2020 har vært et annerledes og til tider tøft år for mange 
– det har det også vært for meg. Min forrige hund ble akutt 
syk og måtte avlives i januar, da var det god trøst i å få denne 
lekne, glade og arbeidsomme klovnen i hus! Vi startet dermed 
2020 med høyt hode og friskt mot, klare for de utfordringer vi 
måtte møte på – det skulle vi ta på strak arm! Lite visste vi at 
de største utfordringene skulle bli korona og hjemmekontor. 
Men, til tross for dette har vi hatt et veldig aktivt og variert år. 
Sammen har vi lagt bak oss over 100 mil i skog og mark, hvor 
vi både løper og går lange turer hver uke. I tillegg til dette 
har vi vært flere turer i byen, på reise og alle typer gjøremål. 
Som førerhund har DJ lov til å være med inn på de aller fleste 
arenaer i samfunnet og han har fått oppleve alt fra flyturer – 
selvsagt i kabinen –, til Atlanterhavsparken i Ålesund, turer i 
butikker og hos frisøren for å nevne noe. 

DJ er en nysgjerrig, miljøsterk og arbeidsglad hund. Han 
tar utfordringer på strak arm, enten det er som førerhund, 
eller når muttern drar ham med på SUP (stand up paddle 
board). Han viser glede og stort engasjement for alt vi gjør 
og er veldig opptatt av å samarbeide. En av de vanligste 
reaksjonene jeg får når jeg går med DJ er «Jeg visste ikke at 
schæfere kunne være førerhunder». Nei, det er ikke mange av 
dem, men finner du en med de riktige egenskapene, fungerer 
de utmerket, da får du en hund som aldri blir sliten og som 
alltid vil være med på det som skjer. Dere som kjenner rasen 
vet jo at en schæfer som får være med eieren – er en lykkelig 
schæfer. For meg er hund også min største hobby og vi trener 
mye lydighet, rallylydighet – noe han heller ikke får nok av! 

Så – selv om 2020 har vært et spesielt år – har jeg hatt et godt 
år med min DJ. Med han i hus har jeg alltid godt selskap, en 
som aldri får nok av min oppmerksomhet og han har dratt 
meg opp og ut, jeg har begynt å løpe igjen og sammen trener 
vi nå opp formen mot nye mål og utfordringer i 2021! 

 

LIONS FØRERHUNDSKOLE
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Dee dee av Zynken ble levert til en godt voksen dame, Randi 
Espeland, og dette er hennes 10. ende førerhund . Randi 
skriver selv : » Det er ikke så ofte man har mulighet til å få en 
schæferførerhund, men denne gangen ble det slik. Nå kan jeg 
gå så langt og så mye jeg vil. Her hos meg blir det mye skog 
og siden det ikke er båndtvang nå får jeg også gå løs der det 
er tilrådelig. Deedee er en fantastisk snill hund som alltid gjør 
sitt aller beste.  

Vi tar noen ganger med oss den vakre Lanners Adele welsh 
A pony på tur og det går veldig fint. Blir ganske ydmyk når 
jeg opplever hvordan hest, hund og jeg kan samarbeide for et 
godt resultat.  

 

Utenom dette bruker jeg min schæferhund til å finne fram på 
kjøpesenteret, hun er super på rulletrappen.  Som helt blind 
må jeg ha full kontroll på av og påstigning for at tryggheten 
skal bli ivaretatt. I tillegg til de førertekniske tingene må hun-
den ha god lydighet. 
Det finnes en meget seiglivet myte om at førerhunder har det 
så trist fordi de må jobbe, men om det var tilfelle ville Deedee 
neppe komme løpende og stikke hodet inn i selen så fort jeg 
tar den ned fra knaggen. Som oss alle, liker hun og lykkes. Så 
ros for alle ting som utføres korrekt er særdeles viktig siden 
hun selvfølgelig også gjør en del supre ting som jeg ikke op-
pdager, fordi jeg ikke ser hva hun gjør. 
En førerhund får være med de fleste steder og slipper å ligge 
hjemme. Det gir en utrolig trygghet å gå rundt med Deedee. 
Hun tilfører glede, kjærlighet og sist, men ikke minst selskap. 
Jeg er svært takknemlig for at kennel Zynken  lot denne fine 
hunden gå til Lions førerhundskole for å bli førerhund, og 
jeg håper at andre oppdrettere vil gjøre det samme om de har 
hunder som kanskje ikke blir akkurat det som var ønskelig.  

For oss førerhundbrukere er det ikke så farlig om fargen 
skulle være feil, snuten for kort eller ørene kanskje henger litt. 
Vi trenger miljøsterke,robuste og stødige bruksførerhunder.» 

Randi Espeland  

Ta gjerne ha kontakt med oss på Lions førerhundskole om 
du har en hund som må omplasseres, eller har et valpekull 
på gang med foreldre som har særdeles  stødige og trygge 
egenskaper. 

Anne Østlid 
Lions førerhundskole 
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Når 2020 startet så jeg fram til årets “hundesesong”. Jeg hadde forskjellige planer og mål, men som kjent for alle så har 
covid-19 satt en stopper for mye aktivitet rundt om i Norges land. Det var i mange måneder stengt for all deltagelse i ulike 
hundesporter og prioteringene ble forandret. Jeg har fortsatt trent hund, men tiden ble brukt litt annerledes, på mange måter 
mer avslappende. 

At det ikke “strebe” etter å oppnå noe kan føles godt også. Det har blitt flere turer i skog og mark, har børstet støv av kløven. Vi 
har brukt tiden til å oppsøke nye turområder, nyte og finne glede i små øyeblikk. Rett og slett kose oss sammen. 

Ettervært ble det åpent for å delta på konkurransebanen. Målet mitt i år var 3 førstepremier i rallylydighet kl 2, slik at “Perle” 
skulle få RL2 tittel og opprykk til kl 3, dette har vi klart. Vi har også deltatt i LP 1 etter et par år pause, det har resultert i 3 
førsteplasser. 

 Vinteren skal jeg trene innendørs i en hall som vi har leid, sammen med flere fra klubben. Denne tiden skal vi bruke på nyinn-
læring, videreutvikling og vedlikehold av momenter og øvelser. Her i Trondheim har vi det fortsatt snøfritt, så vi skal benytte 
oss av dette til å gå spor før vinteren kommer for fullt, slik at vi blir klar for SL neste år. På starten av 2021 skal vi ta kløvmerke i 
bronse, når sesongen sparker i gang skal vi debutere i Rallylydighet kl 3. Avd Nordenfjeldske skal arrangere tidenes første ral-
lylydighetsstevne, den “nye” sporten har blitt utrolig populær, en fin måte å få rekrutert medlemmer og få deltagere fra andre 
hundeklubber, det blir spennende!

Takk for året som har gått og ønsker alle hundevenner et begivenhetsfylt nytt år!
Line Tiller Christensen og N UCH BH-VT RL2 Zupras Perle, avd Nordenfjeldske. 

PERLE
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MEMORIESMEMORIES
av Liv Evjen av Liv Evjen 

NORDISK VINNERUTSTILLING 
FOR SCHÄFERHUNDER 1974. 
Til venstre den tyske dommeren 
Berthold Winecke og til høyre 
kollega Heinz Hühn, kennel 
Fichtenspitze, Tyskland.  I mid-
ten vinner av brukshund klasse 
tisper CH TRIUMPHS WASTHI 
(CH Cito v.d. Sandhol – CH 
Triumphs Odetta) med handler 
Agneta Moelle, eier Harriet 
Norling, Sverige og til høyre 
vinner av brukshund klasse 
hanhunder CH CARO AV 
THORARINN  (Ilko v. Arnsee 
– Ciba av Thorarinn) eier og 
oppdretter Cecil Christensen, 
Norge.

 

NORDISK VINNERUTSTILLING FOR 
SCHÄFERHUNDER 1974.  Vinner av 
brukshund klasse hanhunder CH 
CARO AV THORARINN  (Ilko v. Arn-
see – Ciba av Thorarinn) eier 
og oppdretter Cecil Christensen, 
Norge

1971 – CH FREIER VOM REHSCHLAG   
(Ulbert v. Pilgersberg – Resi von 
Kesslerweg)  
Eier:  Bo Nyman, kennel Triumph, 
Sverige
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Fra et møte i NSchK i Oslo i 1965. På venstre side formannen i NSchK Hovedstyret Frank Petersen, 
som også var dommer for rasen. Her sammen med velkjente fru Mimi Lønnum. Mimi var æres-
medlem av NSchK og også ansvarlig redaktør for klubbens tidskrift «Schâferhunden» gjennom 
utallige år. Hun var også oppdretter for schäferhunder under kennelnavnet «Bjørnulv» samt en 
meget anerkjent spesialdommer for rasen. Mimi levde et meget interessant liv, og dette er det 
skrevet mye om en hel del ganger. På høyre side av bordet ser vi meg og min mor. Vi sitte her og 
samtaler med Knut Sigurd Wilberg, den senere velkjente engelske dommeren.

Bilde fra 1971. – 21.Rinda av Thorarinn (CH Cito v. Sandhol – CH Imme v. Lierberg) Rinda var stam-
mor i kennel Owinn, eier dommeren Oddbjørn Winther. Hun var en meget god nedarver og mor 
til CH Owinns Amy Chantal (Vello v. Hermannsgrund) og CH Owinns Barwa med hans egen han-
hund CH Triumphs Ulk som far. Barwa igjen ble stammor i kennel Truska, eier Terje Anthonsen. 
Her hadde Barwa 7 kull og var mor til CH Trukas Elida (CH Marko v. Abtei Eck) CH Truskas Hunder 
(CH Dan v.d. Wienerau) CH Truskas Iash (CH Warro v. Königsbruch) og CH Truskas Larry med VA_
Lasso di val Sole som far. Alle hundene her avlet videre positive avkom for fremtiden.
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MARKAGRUPPEN

Vi er en gjeng i aldersgruppen 30-80 år som møtes 1-2 ganger i uken for å trene/aktivisere hundene våre. De fleste av oss er 
medlemmer i NSchK avd Oppland.

Lørdag er fast treningsdag for skogsaktiviteter. Vi trener i de dype skoger øst for Kongsvinger, der har vi inngått avtaler med 
grunneiere for bruk av jorder og skogsområder.

Noen trener målrettet mot prøver og har allerede vært med på dette, mens andre er med for å kunne ha det gøy med hun-
den sin. Og gøy og sosialt har vi!! Bålpanna blir fyrt opp ved ankomst – før vi setter i gang med treningen. Så legger noen 
skogsspor, mens andre drar på jordet for å legge jordespor.

I løpet av dagen blir det også tid til både feltsøk og rundering, samt en øvelse som heter Tapt Apport. Denne øvelsen egner 
seg for alle, man oppnår både god kondis og en selvstendig hund. Og i tillegg til all aktiviteten for hundene, løser vi ver-
densproblemer rundt bålpanna.

Brukslydighet trener vi også, vi har vært heldige å ha fine treningsforhold for lydighetstrening ved benytte oss av nedlagte 
fotballbaner. De to siste vintrene har vi leid plass i en hundehall, slik at vi har full aktivitet året gjennom.

I Markagruppen trives både to- og firbeinte! 

Eva Brith Engebakken
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 “historien til Lucy” :)
Jeg og mannen kjørte til Belgia 20 desember 2019 å hentet 
henne.
Jeg hadde hatt kontakt med denne oppdretteren i flere år, og 

endelig kom en kombinasjon jeg “hadde troa på”.
Jeg ville ha litt “i pose og sekk”, dvs. en vakker og arbeidsvillig 
hund.
Må si jeg er superfornøyd med denne lille tispa som ble valgt 
ut til meg.

Hun var en av 13 valper, så det var et stort kull.

Jeg begynte straks å trene med henne, både i spor og lydig-
het.

Vi har vært på flere seminarer med Zarif Hamzic og han har 
hjulpet oss med å komme et godt stykke på vei i “oppdragels-
en” :) Hun er blitt startet i gruppe C også, så jeg håper at hun 
en dag blir min nye konkurransehund!
Vi trener i lokallaget på Kværna i Kristiansand og har en su-
pert treningsgruppe med mange flinke folk.

Hun er født 6 september -19, men har allerede tatt K-test 
med flotte resultater bare 10 mnd’er og er røndket fri på både 
hofter og albuer. 
Hun er en meget aktiv, sosial, miljøsterk og snill tispe som 
lever i flokk med 4 Hvite Gjeterhunder.

Vi håper at coronaen roer seg og at vi kan få stille til BH-VT 
over nyttår, så er det bare å satse på masse gøye treninger og 
selvsagt masse fine turer på skauen.

PS: Som en liten ekstra “opplysning” så driver jeg jo opp-
drett av Hvit Gjeterhund (som jo opprinnelig stammer fra 
schæferne) og 8 av “mine” hunder skal være med i årets jule-
kalender “Stjernestøv” som kommer på NRK :) 
Vennlig hilsen Linda

Hei alle schäferhund vener! 

50 år som schäferhund eier ønsker jeg å gi en kort info 
hvordan vi har lykkes i sammen. De siste årene pluss hva vi vil 
arbeide med det neste året. 

I dag 11/11 20 fikk jeg diplom fra NKK. Norsk Utstillings 
champion på Nando. 

Jeg har også moren og da blir det noe spesielt. 
 
C-Nando av Zynken  N UCH BH-VT SL1 

 Far: Xambo vom Suentelstein Mor: Quamzi av Zynken. 

Nando har blitt utstilt 9 ganger i 2018/2019 og har ikke hatt 
konkurranse, nevner noen eks.  

- 2018 Norsk vinner i sin klasse 12-18 mnd. tysk dommer. 
Kommentar fra dom: Vagle en slik hund får du aldri igjen Pitt 
og det har han rett i. 
- 2018 avd. Grenland Hollandsk dommer BIR, Certifikat klasse 
18-24mnd. 
- 2018 100 års jubileums utstilling i Randers Dansk Schäfer-
hundeklubb Dansk dommer med Danske og Tyske utstiller 
klasse 18-24 mnd. En suveren vinner også der. 
- 2019 avd. Rogaland Norsk dommer. AK BIR Certifikat 
- 2019 avd. Agder Dansk dommer. AK BIR Certifikat. 
- 2018   RIK Ferdselsprøve Avd. Sarpsborg    Bestått. 
- Bruksprøver:2020   Vennesla Hundeklubb  RIK SL1  Bestått. 
- Norsk Rottweiler klubb Rakkestad Hundeklubb  
- NBF Spor Klasse D med resultat opprykk til klasse C  

Planer i 2021 NBF Klasse  C og trening på Rundering med 
melding på bitt, har trent på løsbitt. 

MH. Per Ivar (Pitt)
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Da FCI klasse 3 ble innført i Norge i 2016 ble det en storm av 
protester mot det nye programmet. Det erstattet den gamle 
eliteklassen med noen nye øvelser og fellesøvelsene ble 
helt annerledes. Det gikk særlig på i schæferhund-miljøet at 
dette kom til å ruinere lydighetssporten for oss med andre 
raser enn border collie. Programmet var alt for vanskelig og 
reglene for strenge. I border collie miljøet var også protes-
tene høye, og det ble hevdet at særlig fellesøvelsene kom 
til å bli et salig kaos. Det nye var at man skulle dekke en og 
en hund for siden og kalle inn en og en hund. Det ble spådd 
masseslagsmål og dette ville man ikke utsette hundene sin 
for. Det gikk også mye på at det er svært lite man har lov til å 
gjøre mellom øvelsene og at man derfor ikke kom til å se en 
glad hund i ringen lenger. Årene har gått og lite av det man 
fryktet har vel blitt noen realitet. Det som er sikkert er at vi 
mennesker hater forandringer og vil bare stort sett at ting 
skal være slik det alltid har vært. Overgangen fra det gamle 
schæferhund-programmet etter blåboka til IPO, nå IGP er vel 
et godt eksempel på hvor mye følelser og engasjement det 
ligger i oss hundeførere. Det ble et voldsomt rabalder.  

Jeg har selv konkurrert i LP siden 90-tallet med 3 hunder i 
eliteklassen til championat, alle utstillingslinjer. Syntes også 
FCI klasse 3 virket vanskelig, men fikk lyst til å prøve. Det 
var mange dystre spådommer. Det er synd at det er så få 
schæferhunder som henger med oppover i klassene og jeg 
skulle ønske det var flere som ville prøve seg. Så da ga vi gass 
Romi`s Vibby og jeg. Litt kronglete vei har det vært, men vi 
gjorde mye på kort tid. Både utstillingschampionat og IPO 1. 
Jeg har alltid syntes at det er gøy å kunne vise fram utstilling-
slinjer som også kan jobbe. Det må ikke være en gråschæfer 
for at det skal gnistre litt! 
Men for å få fram hundeførere kreves det et iljø å trene i, hvor 
man vet at treningskompiser vil deg vel. Er man en gjeng 

som jobber sammen har man alltid noe å glede seg over 
om det ikke ble full klaff for en selv. Å jobbe med hund er 
opptur og nedtur, mest ned! Det gjelder bare å ikke gi seg 
og jobbe med den hund man har, og prøve få ut det som er 
kapasiteten i hunden. Min største konkurrent har alltid vært 
meg selv, og det å prøve å få ut det som er mulig. Men skulle 
ønske det var mer engasjement i avdelingene og på tvers av 

avdelingene med kursvirksomhet og samlinger. Et miljø ska-
pes ikke av seg selv. Vil man ha aktivitet må man skape det. 

Vibby og jeg debuterte i FCI klasse 3 litt før hun fylte 3 år. Det 
er tidlig, men det var hjemmebane. Det gikk over all forvent-
ning, og de øvelsene som var vanskelige var bare vanskelig i 
mitt hode. Det ble flere 9 ere, men pga meg som går feil også 
0. Hundeføreren var denne dagen ikke på jobb, jeg var mest 
opptatt av at jeg skulle gå et fryktelig vanskelig program som 
ingen schæfer i Norge hadde gått før. Etter den seansen fikk 
jeg blod på tann og tenkte at dette er mulig å få til. Det har 
tatt oss 1 og et halvt år med trening for å komme opp på et 
1.premie nivå, dvs over 255 poeng. Det har vært flere stang 
ut med en 0. Så endelig dobbelt stevne i Tønsberg løsnet det, 
270 og 274 to dager etter hverandre, noe som resulterte i til-
bud om plass i Landslagstroppen 2021. Stor stas selvfølgelig, 
fordi jeg brenner for schæferhunden som rase og har alltid 
gjort. Var med på landslaget i 1997 med min første schæfer-
hund Svarteborg`s Darry, og tror ikke det har vært noen 
innom med schæfer i mellomtiden. Så det er vel bare meg da 
som lider av denne sykdommen !!  

Nå blir det spennende fremover å se om vi kan sparke litt fra 
oss, for vi har enda et forbedrings-potensiale i flere øvelser. 
Det viktigste er at det er gøy å trene, og de få gangene man 
føler at nå fikk vi det skikkelig til, smaker så godt. Håper så 
inderlig at det er flere som har lyst å satse på LP- sporten og 
vil være med på å vise fram den flotte rasen vi har. Det er i 
mulig, hvis man virkelig vil! 

Anne Østlid og  BH AD NUCH NLCH IPO1 Romi`s Vibby

LYDIGHETSTRENING, EN FLOTT OG GIVENDE AKTIVITET FOR SCHÆFERHUND



Red note. Anne har flere ganger vært på pallen på NM i lydighet, med forskjellige hunder ! 

Anne og Veemtroppen’s Klippa
Norgesmestere 2011

Anne og Veemtroppen’s Albert. 
Nr. 2 LP 2 2011

Anne og Veemtroppen’s Jarmo vinner 
i LP 1 2016
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Et liv i ruiner

Av Alexandra Gremaud-Henriksen (assistert av Trude hell)

Her i huset ligger det strødd schæfere i hvert et hjørne - fire 
stykker. Men jeg vil først og fremst fortelle dere om Xani og 
meg, hva vi driver med og gjør. Nå er det i hovedsak hunden 
som gjør, altså.

Xani kommer fra en dansk oppdretter, Egons. men hun er 
født her I huset, i fanget mitt, i april 2018. Xani kommer fra 
rene brukslinjer, såkalt gråsjefer. Det var ikke helt planlagt 
at hun skulle bli igjen her, men når det engang skjedde, var 
det bare å ta henne i trening. Og hun har vist seg særdeles 
velegnet som treningskompis i Norske Redningshunder 
(NRH). Hun er svært arbeidsvillig og samarbeidsvillig med 
hundefører, og samtidig selvstendig og trygg nok til å gå ut 
og arbeide på egen hånd på god avstand fra fører. Hun kan 
være tøff og modig, men ikke overmodig, akkurat slik det skal 
være. Hun har også mye energi i arbeidet, og belønningen er 
vel så ofte at hun får lov til å søke, som belønningen som lig-
ger og venter på slutten, ofte sammen med en figurant.

Norske Redningshunder

Jeg skal si litt mer om treningen vår I NRH. Norske Redn-
ingshunder er en organisasjon som utdanner redningshun-
dekvipasjer. All aktivitet er basert på frivillighet, på samme 
måte som for Røde Kors Hjelpekorps og Norsk Folkehjelp 
sanitet. Men mens utdanningen for et menneske som skal 
delta I redningsaksjoner gjerne er på mellom 40 og 70 timer, 
er tiden det tar for hund og fører mye lenger. Enkelt sagt kan 
vi si to år med rundt tolvhundre timers trening. Hvis du er 
heldig og alt går som planlagt, da.

Det er i hovedsak tre disipliner å utdanne hunden og hun-
defører i. Lavine, barmark/ettersøkning og katastrofesøk/ruin. 
Xani og jeg er på nippet til å bli såkalt B-godkjent i barmark/
ettersøkning. Det gjenstår å bestå en prøve i rundering. Og så 
har vi vært på nesten ukentlige treninger i ruinsøk hele 2020. 
I oktober var vi på hovedkurs i ruin, hvor vi var med B-ukal-
aget. Hvis vi hadde vært B-godkjent på barmark, er det fullt 
mulig at vi hadde klart å bestå den uka, men så enkelt er det 
ikke. For at en ekvipasje skal bli godkjent i ruin, må de være 
godkjent i enten barmark eller lavine først. Det er fordi kravet 
til både hund og fører er strengere i katastofesøk. Ruinøvelser 
byr på nye utfordringer, søksområder som kan være både 
farlig, skumle, dels innendørs, dels forurenset. Føreren må ha 
skarpt øye på egen og hundens sikkerhet, og hunden må ha 
et hode som ikke løper av med den, selv om underlaget gyn-
ger, eller det er skarpe, høye kanter og krevende å fote seg.

Det var nettopp de nye utfordringene for hund og fører som 
lokket meg til ruin-treningene, og etter hvert på hovedkurs i 
katastrofesøk.

Planer fremover

Planen vår er å klare en B-godkjenning i barmark innen nyt-
tår. Veien til en A-godkjenning barmark krever at vi må bestå 
et mørkesøk rundering, og det må vi klare før kveldene blir 
for lyse i 2021. En gang på våren 2021 tar vi b-godkjenning 
ruin. Samtidig skal vi øve oss på og bestå feltsøk, som også 
kreves i barmark mellom A- og B-godkjenning. Og så blir det 
A-godkjenning barmark med prøver i spor og rundering og 
hovedkurs. Hovedkurset varer i en uke. På høsten håper vi å 
få til også en A-godkjenning i katastrofesøk. Som dere forstår, 
blir 2021 et travelt år.

Xani er min sjette hund i NRH-trening, men min første 
tispe, og den jeg har størst forhåpninger til. I tillegg til de 
kvalitetene jeg allerede har nevnt, er hun en meget stabil 
hund. Noen vil oppleve at tispene blir rare eller vanskelige i 
forbindelse med løpetiden. For Xani er det faktisk slik at hun 
blir tøffere; enda mer årvåken og tilstede, med mer futt og 
lyst. Selv om det kan synes umulig, sånn i utgangspunktet.

Schæferen er en ofte velegnet rase for NRH-oppgavene. Som 
mange andre gjeterhundraser er den jo veldig ofte takknem-
lig for å få jobbe med og for hundeføreren, den er ofte sterk 
mentalt og den er lett å belønne med både godbiter og lek. 
Selv kommer jeg alltid til å forholde meg trofast til Schæfer-
hunden. Noe annet hadde jeg jo ikke turt å avslutte dette 
med.

Med vennlig hilsen
Alexandra Gremaud-
Henriksen

Norske Redningshunder 
er en landsomfattende, fri-
villig, humanitær rednings-
organisasjon. 
Organisasjonen utdanner 
hunder, hundeførere og 
ledere til bruk i redning-
stjenesten, og organiserer 
beredskap for disse ekvipas-
jene gjennom kontakt med 
hoved-redningssentralene 
og lokale politimyndigheter.
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Jeg hadde i flere år kjent på lysten og gleden med å ha hund, 
og var jeg på besøk hos noen som hadde hund så fikk nok 
hunden mer oppmerksomhet enn vertene. Kriteriene mine 
var i bunn og grunn at jeg ville ha en hund som var allsidig, 
såpass stor at kløv var ett alternativ, treningsvillig, men sam-
tidig fungere som familiehund. Jeg har aldri hatt en dragning 
mot å drive med konkurranse eller stille på utstilling. Har 
ingenting imot de aktivitetene, men for meg var det familie-
hunden og turkompisen. 

I denne prosessen før jeg anskaffet meg hund så var jeg 
innom flere raser, bla annet Siberian Husky, Alaska Mala-
mute, Eurasier med flere. Men tankene og lysten falt stadig 
tilbake til Schæfer. Dette var nok på grunn av allsidigheten 
med tanke på livsstilen jeg lever, det var også noe med den 
iboende lojaliteten ovenfor eier og flokken som styrket 
følelsen ovenfor schæfer. Så må det også nevnes at så lenge 
jeg kan huske så har jeg syntes at schæferen har ett nydelig 
utseende. Har ikke angret ett sekund på at jeg gikk til anskaf-
felse av schæfer. 

Så litt om Caesar, sju uker gammel i november 2017 hentet 
jeg han på Rena. Da hadde jeg allerede hatt en tur til kennel-
en, og hilst på Caesar som da var 4 uker. Så med bil og fly som 
transport fra Rena til Harstad var plutselig Caesar hjemme. 
Reisen gikk veldig fint, og han sov hele flyturen nordover.  

Jeg kontaktet Harstad Schæferklubb før jeg satt kursen 
sørover, svaret var at jeg var hjertelig velkommen på trening. 
Jeg startet å trene med dem uken etter jeg fikk han hjem. Her 
ble jeg tatt godt i mot, og fikk veldig god veiledning og opp-
følging. Her var det vell så mye trening av fører som av hund. 
Det at jeg tok kontakt med den lokale klubben og trente med 
dem er jeg veldig glad for, selv om med tiden har det blitt litt 
uregelmessig trening med klubben fra min side, så har det 
vært og er gull for Caesar og resten av «flokken» med tanke 
på treningen som blir utført både hjemme og i regi klubben. 

Friluftsliv 

Så skal det nevnes at jeg er en ivrig rypejeger, det faller vel 
litt naturlig når vi har så fantastiske forhold her i nord med 
tanke på jakt, fiske og friluftsliv. Da Caesar var 12mnd var han 
for første gang med på rypejakt, forberedelsene var i bunn og 
grunn ganske enkle. Det ble ofret en rype fra fryseren noen 
uker før jakta startet. Og her var det belønningsprinsippet 
som gjaldt, rypen ble gjemt forskjellige plasser både inne og 
ute, og belønningen satt løst med kos og snacks hver gang 
han fant rypa. Da gikk det ikke lange tiden for han knakk 
koden, og var ganske dreven på å finne rype i terrenget.  

Husker godt første dag han var med på jakt, da var det flere 
tanker som lå fremst i hode, er han skuddredd? Blir han å 
kreve rypen som sin for å spise den osv? Alle disse påstand-
ene jeg hadde fundert på i tiden før jakta, fikk jeg avkreftet 
første jaktdag.  

Sant skal sies at han har spolert noen sjanser på grunn av at 
han ikke tar stand slik som ligger naturlig for en fuglehund, 
men det har jeg ikke tatt tungt for det at Caesar koser med 
å få løpe fritt på fjellet overgår med god margin det at han 
«stjeler» noen skuddsjanser.  

Etter hvert så har jeg lært meg han å kjenne på kroppsspråk 

når det er ryper i nærheten. Når jeg har skutt rype så snuser 
han seg frem rypene uten problem, og hvis det spinner liv 
i dem så passer han godt på dem uten å skade dem til jeg 
kommer og får lagt dem i sekken. Caesar er virkelig en glad 
rypejeger 

Det å ha en hund med seg på tur som man ikke trenger å ha i 
bånd er godt både for meg og turfølget, men mest befriende 
tror jeg nok det er for hunden. Det at han kan få løpe fritt, luk-
te og utforske på egenhånd er nok helt i tråd med det gode 
hundeliv. Han holder seg innenfor en radius på ca 50 meter til 
en hver tid, havne jeg eller turfølge utfor hans synsfelt, er han 
raskt tilbake så han har kontroll. Har selvfølgelig bånd lett 
tilgjengelig hvis man møter på sau eller rein, eller av andre 
grunner ønsker å ha bånd på han. 

Ut over rypejakt så bærer han kløv, drar pulk, og ikke minst 
drar matfar ut i de flotte skiløypene vi har her i byen. Ut-
fordringene tar han på strak pote!  

Caesar er en gladgutt på 40kg som «prater» mye, elsker å 
være med der det skjer, men også veldig glad i å ligge å 
slumre på sin faste plass i sofan.

Tredagers tur i Rostadalen, Indre Troms. På denne turen bar 
Caesar kløv på rundt 6kg 

Foto: Barbro Arntsen 

 

Rypejakt i nærområdet, her 
har Caesar funnet felt rype 
som landet i ura. Denne ville 
nok jeg ha brukt litt tid på å 
finne selv. 

Foto: Kristian Ørnsrud 

 

Den glade friluftshunden 
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Rypejakt i nærområde, glad og fornøyd rypejeger
Foto: Krisian Ørnsrud 

Caesar 3 år 
Foto Kristian Ørnsrud 

Sofakos etter en dag på rypejakt med far 
Foto: Krisian Ørnsrud 

Liten pust i bakken, her på vei opp til Rostadalen i Indre 
Troms 
Foto: Barbro Arntsen 

Spent på om det blir noe «snacks» til kvelds. Rostadalen, 
Indre Troms 
Foto: Barbro Arntsen 

Caesar bærer sin egen mat og snacks, og litt bekledning til 
matfar. Isdalen i bakrunnen, Indre Troms 
Foto: Barbro Arntsen



RIK høststevne avd Oppland 19. september

Ferdselsprøver:

Stine Langerud og Black Workers Kava - bestått

Tom Furre og Atenagårdens Valet- bestått

Thea Bjørnerud og Grå-Damen’s Vizka- bestått

Anne Margrethe Haga og Xo Mocca- bestått

SL1 Swekrafts Lilja og Morten Kristiansen 88-81=169 G

SL1 Anne-Grethe Mobekk og Fyra Av Staalhjerte 84-80=164 G

SL1 Ole Tommy Jørgensen og Kustmarkens Ilk 60-brutt

IGP1 Liv Tone Wangen og Barros Mapet 86-88-91=265 G

Avd. Oppland
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SL2 Mona Reinfjord Samsonstuen og Kaldogårdens Belize
        87-78=165 G

SL2 Anita Skjeggerød og Basco Av Heldenhaft 77-84=161 G

SL3 Heidi Tokstad og Encas Lord Av Bergsprekken 
        77-89=166 G

Takk til dommer Roar Kjønstad og alle medhjelpere for en fin 
stevnedag:)

Foto: Trine Krøtøy Sand



VI  GRATULERER !!!

ROLF MANGERUD MED SIN 70-ÅRS DAG

Familie og Schäferhund-venner gratulerer brudeparet Camilla 
Groth og Joakim Hykkerud med den store dagen 10.10.20!

FREDDY CHRISTENSEN MED SIN 
75-ÅRS DAG



Helgen 25-27 september arrangerte avdeling Harstad sporkurs med instruktør Cato Eriksen. Leder i klubben Rita Skogvoll 
var ansvarlig for arrangementet, og klubben ble denne helgen sponset av Harder as.

I nord-norsk høstvær var det syv ekvipasjer som deltok på kurset denne helgen. Det var representanter fra flere raser – 
schäfer, flatcoated retriver og labrador.

Kurset startet med teori fredags formiddag innendørs. På ettermiddagen dro vi ut i skogen hvor teori skulle settes ut i 
praksis. Det ble gjennomført flere spor denne helgen, og det var progresjon for hvert spor hos både fører og hund. Ekvipas-
jene var veldig fornøyd med sporkurset og kom med tilbakemelding om at de hadde blitt mange erfaringer rikere i forhold 
til forståelse for lineføring og det å lese hundenes sporatferd. Det er ingen tvil om at helgesamlinger/kurs er med på å øke 
motivasjonen hos både to- og firbeinte, og vi satser sterkt på å ha oppfølgingskurs til våren.

Avdeling Harstad er en klubb i vekst med faste treninger to til tre ganger i uken. Vi har de siste årene også gjennomført 
treningshelger med ulike tema til medlemmene. Interessen for spor og søksarbeid er stor og ser ut til å være noe som 
medlemmene i klubben ønsker å satse på videre. Vi ønsker det nye bruksprogrammet velkommen og gleder oss til fortset-
telsen!

Vi ønsker å takke alle for en flott helg!

Ekvipasjene fulgte ivrig med og Brutus var klar for å gå spor.

Rita Skogvoll med Kena demonstrerte grusspor for ekvipasjene.

Marte Hardersen med Pippi gikk skogsspor under veiledning av Cato Eriksen.

Avd. Harstad



KENNELTREFF FOR 20. ÅRET PÅ RAD

I helgen 4-6 september arrangerte kennel Trinento sitt ken-
neltreff for 20. året på rad.

Som vanlig hadde vi leid klubbhytta til avd. Kongsberg for 
anledningen.

Valpekjøpere dukket opp fra fjern og nær, og foruten trening 
gjennom hele helgen, stod det sosiale i høysetet. Vi i kennel 
Trinento, skynder oss å gjøre oppmerksom på, at vi anbefaler 
alle våre valpekjøpere å være aktive i raseklubbens aktiviteter, 
men en helg i året anbefaler vi alle våre oppdretter-kolleger 
å arrangere et kenneltreff. Her kan valpekjøpere knytte bånd 
seg imellom, man kan se hvordan f eks kullsøsken har blitt 
- og det er selvsagt fint for oppdretter å se hvordan de ulike 
individene fungerer - og hvordan de ser ut.

Vi deler deltakerne inn i grupper, og trener spor, felt, lydighet 
og agility m.m. Vi kjører også noen høyst uformelle konkur-
ranser bla i sprint for hunden, som alle kan være med på 
uavhengig av hva hunden kan fra før. Instruktører for de ulike 
gruppene har vi leid inn, og det tilbys fri overnatting inne 
på hytta. Mange stiller med egne bobiler, campingvogner 
og telt. Det er oss som står for matservering, og de fleste 
deltakere hjelper til med å få alt til å "gå rundt". Som oppdret-
tere er vi fornøyde om helgen går i null økonomisk, og treffet 
arrangeres ikke for å tjene penger.

Mange deltakere stiller år etter år. Det sosiale står i fokus, 
og vi tobente pleier også å konkurrere i "kubbe-spillet" med 
faste lag - damer mot herrer! Svært prestisjefylt. Vi er så hel-
dig å ha noen sponsorer som støtter oss år etter år. Dette året 
var det Hills, Pharma Nord, Victoria og Vestfold-salat. Og ja 
- det ble et litt annerledes treff i år, med hensyn til alle corona 
tiltak som var/er innført, og disse ble fulgt til punkt og prikke 
og ingen har blitt syke etter treffet. Vi har ingen planer om 
å slutte med disse kennel treffene, og satser på å arrangere 
minst i 20 år til! Men vi er en smule stolte over at vi har klart å 
arrangere de i 20 år på rad, da det krever endel planlegging 
og forberedelser, Vi vil benytte anledningen til å takke alle 
våre supre valpekjøpere for at dere stiller opp - og til alle dere 
andre som hjelper oss .- ikke bare på kennel treffet, men året 
rundt ! Ønsker dere en fredfull julefeiring - riktig godt nytt år - 
og så sees vi på Trinento-treffet i 2021!!

Torill og Trond-Egil Groth

                         “Yra i bra driv i hundesprinten”

“Her samler vi deltakerne for info og inndeling i grupper. 
Treffet er i gang for alvor!”

  “Valborg Støland 
   og Uno i full
   konsentrasjon”

“Meena Grepp og Pippi nærmer seg funn. Eline Klepsvik og 
Åge Berntsen følger nøye med”

 “Øystein Johannessen og Freidi mestrer bommen i fin stil”
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Sølenstua
Camp & hytter

Vertskap på Sølenstua camp & hytter er Ann-Mari
og Rolf Hagen. Beliggenheten er på sørsiden av 
Femunden, ca 3,5 timer fra Trondheim og Oslo. Det 
er muligheter for å leie fra små hytter til store 
høystandardhytter. Det er romslig oppstillingsplass 
for campingvogner, og rikelig med plass for de 
som ønsker å telte.

I tilknytning til campingen finnes Sølenstua 
dressurområde. Dressurområdet er 4,5 
kvadratkilometer og godkjent for dressur og 
trening av brukshunder i tiden 15.05 - 01.11. 
Campingen har også en stor inngjerdet gressbane
for hundetrening. Du er velkommen til å benytte
området, men du må først løse dressur/
treningskort. Dette fås på Sølenstua Camp og hytter, 
hvor du får nærmere orientering
om gjeldene bestemmelser for bruken. 

Sølenstua camp og hytter har i en årerekke vært vertskap for Sølenkurs, store bruksstevner 
som Sølenstevnet, The Challange og NM i bruks for Schäferhunder. 

I tillegg til å være et paradis for hundetrenere gjør Femundselva og nærliggende vann
Sølenstua til et ypperlig sted for sportsfiske. På vinterstid ligger tur og løypenettet
rett utenfor døra. Alle hunder med veldresserte eiere er velkommen hos oss!

Telefon: + 47 62 45 97 42                                              http://www.solenstua.no/ 

e-post: camping@solenstua.com 
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AVDELINGENS ADRESSER: 

HOVEDSTYRET
Leder   Geir Flønes   Avd. Nordenfjeldske 459 04 107 hsleder@nschk.no
Nestleder   Rune Gundersen  Avd. Fredrikstad   976 98 477   hsnestleder@nschk.no
HBU    Rolf Syversen  Avd. Romerike  913 54 635 r-a-syve@online.no 
Sekretær   Jon-Harald Nymoen Avd. Romerike  958 86 017 post@nschk.no
Kasserer   Lisbeth Kvinge  Avd. Romerike    936 40 351 hskasserer@nschk.no
Styremedlem  Arne Kristianstuen Avd. Oslo   922 88 482 akr5@online.no
Styremedlem  Tommy Oftedal   Avd. Rogaland  990 86 948  avls-ansvarlig@nschk.no 
Varamedlem   Christopher Andersen Avd. Romerike  949 71 452 chrizand@online.no

Medhjelpere for medlemsregistret 
     Lisbeth Kvinge - l-kvin@online.no
Mailadresser som er avlsrelatert -       avls-ansvarlig@nschk.no    /       avl-sekretaer@nschk.no          

Klubbens adresse: Norsk Schäferhundklub, c/o Arne Kristianstuen, Åsheimvn. 4, 1461 Lørenskog  - 
post@nschk.no

 HOVEDBRUKSHUNDUTVALGET    -    bruks-ansvarlig@nschk.no
 Rolf Syversen  Avd. Romerike  913 54 635
 Kari Strande Avd. Romerike    934 21 097          
 Zarif Hamzik  Avd. Romerike  480 84 681  

        ORDENSRÅDET       
DISIPLINÆRUTVALGET      Liv Evjen   Avd. Nordenfjeldske 997 18 130
Arne Kristianstuen   Avd. Oslo   922 88 482 Rolf Mangerud Avd. Romerike  928 43 969 
Knut Brekke   Avd. Oslo   412 78 839  Johnny Johnsen Avd. Helgeland   915 43 596
        Arvid Strømsvik Avd. Rogaland  908 48 415  
 
VALGKOMITE       Adr: Liv Evjen, Fagerheim alle 81 b, 7040 Trondheim 
Svein Nilsen  Avd. Indre Østfold   464 31 339 
Johnny Johnsen    Avd. Helgeland   915 43 596                      e-post: liv.evjen@online.no 
Odd Brattøy  Avd. Møre og Romsdal 478 35 861  REVISORER
Magne Henne  Avd. Grenland  995 05 212 Revisor Knut Brekke  Avd. Oslo  950 21 749
        Vara Toril Bjerke   Avd. Indre Østfold  905 18 039

Avd. Agder
Postboks 4568
4673 Kristiansund
Tlf: 47 94 25 59
Kto: 5081 08 29289

Avd. Arendal
Postboks 66
4852 Færvik
Tlf. 952 99 577/997 49 250
kristasor@gmail.com
Kto: 2800 10 28563

Avd. Bergen
Postboks 6
5258 Blomsterdalen
sekretaerschaferbergen@gmail.com
Tlf. 913 71 231

Avd. Finnmark
Postboks 2274
9508 Alta
Tlf. 78 44 06 45
schaeferfinnmark@gmail.com
Kto: 4901 25 05328

Avd. Fredrikstad 
Opalveien 14
1639 Gml. Fredrikstad 
Tlf: 957 75 544
schaeferhundklub.fredrikstad@gmail.
com
Kto: 6105 06 32880

Avd. Grenland 
v/Thor Arne Moen
Solveisveien 23
3711 Skien 
Tlf. 452 95 664
nschk.avd.grenland@gmail.com
Kto: 2670 08 00988

Avd. Halden
Postboks 61
1790 Tistedal 
Tlf. 456 01 970/922 96 804
nschklubavdhalden@gmail.com
Kto: 103 07 77150

Avd. Hallingdal
c/o Trine Lunde
Gallebergvn. 180
3070 Sande i Vestfold
Tlf. 478 25 980
schafer.hallingdal@ipohund.no
Kto: 2351 20 86659

Avd. Harstad og omegn
c/o Rita Skogvoll
Skoleveien 4
9407 Harstad
schafer.harstad@gmail.com
Kto: 4750.59.84575 

Avd. Haugaland 
Frakkagjerdvegen 12 B
5563 Førdesfjorden
Tlf.  403 15 076/916 38 730/920 81 884
nschstine@gmail.com
Kto: 3520 62 04433

Avd. Hedmark
Postboks 147
2301 Hamar
Tlf. 418 54 590
schaeferhedmark@gmail.com
Kto: 1800 28 34800

Avd. Helgeland
Postboks 3016
8603 Mo i Rana
Tlf. 75 13 16 75
post@nschk-helgeland.com
Kto: 4516 13 51052

Avd. Indre Østfold 
c/o Svein Nilsen, Plogveien 12 
1809 Askim
Tlf. 464 31 339
niknilse@online.no
Kto: 0532 08 97868

Avd. Kongsberg
c/o Knut Oskarsen
Otto Aumndsensv. 12
3610 Kongsberg
Tlf: 32 78 81 37/932 12 651
styre@nschk-kongsberg.com 
Kto: 2291 31 04130

Avd. Moss-Vestby
Krokstrandveien 2
1555 Son
Tlf. 913 91 911
toaspen@frisurf.no 

Avd. Møre og Romsdal
Postboks 47
6529 Frei  
Tlf. 930 87 327 8
benteab@neas.mr.no
Kto: 0530 30 04884

Avd. Nordenfjeldske
Postboks 37 Klett
7484 Trondheim 
Tlf.  917 60 353
post@team-nordenfjeldske.com
Kto: 8601 35 12061

Avd. Oppland 
c/o Kjersti Bjørklund
Lars Jordes veg 2
2615 Lillehammer
Tlf. 957 69 232
nschk.avd.oppland@gmail.com
Kto: 2003 20 72551

Avd. Oslo
c/o Lise Ulleberg Kirkemo
Rovenvn. 426
1900 Fetsund
Tlf: 907 26 450
post@schaeferoslo.no
Kto: 0530 40 37107

Avd. Rogaland 
Postboks 61
4301 Sandnes
Tlf. 410 46 970
vdrogalandnshk@gmail.com
Kto: 0530 51 21461

Avd. Romerike
c/o Anne Karin Holter
Trondheimsv. 177
2067 Jessheim
Tlf. 909 88 852
post@nschk-romerike.no
Kto: 1321.15.56204

Avd. Sarpsborg
Postboks 67
1701 Sarpsborg
Tlf. 416 55 795
post@schafer-sarpsborg.com
Kto: 0531 16 15426

Avd. Tromsø og Omegn
Postboks 2475
9272 Tromsø 
Tlf. 77 65 00 05
beha2@online.no
Kto 4705 20 78050

LL Alme Avd. Romerike 
lokallagalme@gmail.com

LL Kværna Avd. Agder
inger_liseAG@outlook.com



Avsender: NschK v/Arne Kristianstuen, Åsheimvn. 4, 1461 Lørenskog


